
Kranjske novice, petek, 30. avgusta 2024 1

V ponedeljek, 2. septembra, se začenja šolsko leto 2024/2025. Osnovne šole v Mestni občini Kranj bo 
obiskovalo 5612 učencev, od tega jih bo 574 šolski prag prestopilo prvič. V javne in zasebne vrtce s 
koncesijo bo zakorakalo blizu dva tisoč otrok.

Kranj – Iztekajo se še zadnji 
dnevi poletnih počitnic, saj 
se v ponedeljek, 2. sep
tembra, učenci in dijaki vra
čajo v šolske klopi. V Mestni 
občini Kranj (MOK) bo v de
setih osnovnih šolah, med 
katerimi je tudi ena s prila
gojenim programom, v no
vem šolskem letu znanje na
biralo predvidoma 5612 
učencev, od tega bo 574 
prvošolcev. Število bo neko
liko manjše kot v minulem 
šolskem letu, ko se je v 
kranjskih osnovnih šolah šo
lalo 5710 učencev, med nji
mi 575 prvošolcev.
Vodstvo MOK vsako leto 
obišče nekatere šole ter 
pozdravi prvošolke in prvo
šolce. MOK je sicer za vse 
prvošolce tudi letos pripravi
la darila. »V okviru projekta 
Voda iz pipe bodo prejeli 
stekleničko s spodbudo, naj 
si kakovostno vodo, ki jo 
imamo v Kranju, čim 
večkrat natočijo iz pipe. 
MOK, ki jo je Evropska ko
misija uvrstila med 100 pod
nebno nevtralnih in pamet
nih mest do leta 2030, 
ponaša pa se tudi z nazivom 
evropska destinacija odlič
nosti 2023, otroke na ta na
čin usmerja k trajnosti, 
večkratni uporabi istega iz
delka in ustvarjanju družbe 
brez odpadkov,« so pojasnili 
na MOK.

V vrtce bodo na novo 
sprejeli dobrih štiristo 
otrok
Z novim šolskim letom se 
otroški vrvež vrača tudi v 
vrtce. Po podatkih MOK bo z 
2. septembrom v Kranjske 
vrtce, vrtce pri osnovnih šo
lah in zasebne vrtce s konce
sijo na njenem območju 
vključenih 1992 otrok v 116,5 
oddelka. Na novo bodo spre
jeli 407 otrok, od tega 280 v 
oddelkih prvega starostnega 
obdobja, 120 v oddelkih dru
gega starostnega obdobja in 
sedem v oddelku prilagoje
nega programa. Kot so razlo

žili na MOK, so v času javne
ga vpisa novincev javni vrtci 
in zasebni s koncesijo skupaj 
prejeli 514 vlog (414 za prvo 
starostno obdobje, 98 za 
drugo in dve za razvojni od
delek), kar je devet odstotkov 
manj kot prejšnje šolsko 
leto. Po zaključku roka za 
oddajo vlog za vpis se je ne
kaj staršev že odpovedalo 
vpisu otroka v vrtec.
Vrtci po podatkih MOK raz
polagajo še s 56 prostimi 
mesti (11 za prvo starostno 
obdobje in 45 za drugo sta
rostno obdobje) in 3,5 oddel
ka prvega starostnega ob

dobja (49 prostih mest), ki 
jih nameravajo odpreti med 
šolskim letom, in sicer ko 
bodo zasedena obstoječa 
prosta mesta. Tako bodo 
vključitev v vrtec omogočili 
tudi otrokom, ki bodo staros
tni pogoj za sprejem izpolni
li pozneje.
Na centralni čakalni seznam 
je uvrščenih 93 otrok: 84 ot
rok iz MOK in devet otrok iz 
drugih občin. »Nekateri otro
ci kljub prostim mestom os
tajajo na čakalnem seznamu, 
ker želijo starši otroka vklju
čiti v točno določen vrtec,« so 
še pojasnili na MOK.

Ana Šubic

Na novo šolsko leto se pripravljajo tudi v vrtcih, ki jih bo na območju Mestne občine Kranj 
obiskovalo predvidoma 1992 otrok. Fotografija je simbolična. / Foto: Tina Dokl

Največji zalogaj popoplavne obnove predstavlja 
most pri nekdanji Planiki.

Kranj – Poplave 4. avgusta 
lani, najhujše v zgodovini 
Slovenije, so tudi na obmo
čju Mestne občine Kranj 
pustile za seboj težke posle
dice. Občina je po izvedbi 
nujnih interventnih ukrepov 
zagnala številne projekte, s 
katerimi si prizadeva obno
viti prizadeta območja.
Med interventnimi ukrepi 
so bili: izdelava proti
poplavnega nasipa v naselju 
Suha, odstranjevanje zagoz
denega hloda pri mostu v 
Savski loki (pri nekdanji Pla
niki), odstranjevanje dreves 
iz struge na Rupi, odstrani
tev plavja ob oporniku pri 

mostu Kokrica, interventna 
izdelava obvoznega mosta za 
dostop do igrišča Pangršči
ca, odstranitev lesenih 
naplavin pri mostu čez Kok
rico na Cesti na Belo, pri 
mostu na Kurirski poti, na 
Kokrškem bregu in iz Kokre 
pod starim mestnim jedrom 
na območju t. i. županove 
brvi ter odstranitev lesenih 
naplavin na lokaciji pri mo
stu na Ljubljanski cesti.
V okviru popoplavne obnove 
predstavlja največji zalogaj 
most pri nekdanji Planiki. 
Ocenjena vrednost vseh del 
za celostno ureditev Savske 
ceste z mostom je 8,7 milijo
na evrov.

Simon Šubic

ObčiNsKe NOVice

Poletje izkoristili za 
investicije na šolah
Tudi med letošnjimi počitni-
cami so po šolah in vrtcih 
potekala vzdrževalna dela, 
prav tako so nadaljevali več-
je investicije.
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Kaj bi pa vi radi 
izboljšali?
Občani bodo glasovali, kate-
re projekte bo Mestna obči-
na Kranj izvedla v okviru par-
ticipativnega proračuna 
2025 in 2026.

stran 4

ObčiNsKe NOVice

Kdaj selitev skladišča 
za odpadke
V Komunali Kranj znova 
opozarjajo na nujnost izgra-
dnje modernega skladišča 
za odpadke in pretovor zu-
naj naselij.
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Kultura

Festival fotografije
Zadnji konec tedna je pote-
kal zgoščeni del festivala 
Kranj Foto Fest 2024 z gosti 
iz sveta profesionalne foto-
grafije. Fotografske razstave 
po mestu bodo na ogled še 
ves mesec.
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Na prvo mesto 
vedno postavlja 
odnose
Pogovor z lariso Hajdinjak, 
novo direktorico bolnišnice za 
ginekologijo in porodništvo 
Kranj

stran 2

Sodil na 
šestih igrah
Pogovor z vaterpolskim 
sodnikom borisom 
Margeto, ki je doslej 
sodil že na šestih 
olimpijskih igrah
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Novo šolsko leto je tu Sanacija po 
poplavah v Kranju

            sobota, 21. september 2024

         od 9. do 12. ure

       Glavni trg pri vodnjaku v centru Kranja

DAN KRAJEVNIH SKUPNOSTI
MOK 2024

Ne zamudite pestre kulinarične ponudbe, 
bogatega kulturnega programa, zabavnih 
iger in razstave Kranj — nekoč in danes.

V primeru slabega vremena dogodek odpade.

MO KRANJ

KRAJEVNE
SKUPNOSTI

Spoznaj utrip
krajevnih
skupnosti!
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Kranj – Župan Matjaž Ra-
kovec in direktorica podje-
tja Dolnov Lidija Žibert sta 
prejšnji mesec podpisala 
pogodbo o javno-zasebnem 
partnerstvu za projekt Se-
verna vrata, ki jo je pred 
tem potrdil mestni svet. 
Ustanovitelj in predsednik 
družbe Dolnov Peter Žibert 
je ob tem napovedal, da bi 
gradnjo lahko začeli maja 
prihodnje leto in jo končali 
do konca leta 2026. Vred-
nost projekta je ocenjena na 
približno 30 milijonov 
evrov (brez DDV) od tega je 
javni del vreden 7,5 milijo-
na evrov.
Objekt Severna vrata s tre-
mi stolpiči in najmanj 200 
parkirnimi mesti v podzem-
ni garaži bodo zgradili na 
Zlatem polju ob križišču 
Kidričeve in Bleiweisove 
ceste. V dveh stolpičih bodo 
poslovni prostori, trgovine 
in stanovanja, en stolpič s 
35 parkirnimi mesti pa bo 
namenjen javnemu delu, in 
sicer dejavnostim Zdrav-
stvenega doma Kranj, ki mu 
že dalj časa manjka prosto-
ra za razvojno ambulanto, 
mentalno-higienski center, 
pedopsihiatrijo, patronažne 
službe, laboratorij, upravo 
… V Severnih vratih bodo 
do novih prostorov za lekar-
no in upravo prišle tudi Go-
renjske lekarne. Njim bo 
prostore in parkirna mesta 

po vnaprej dogovorjeni ceni 
Dolnov oddajal.
»Podpisa pogodbe sem zelo 
vesel, gre za zanesljivega 
partnerja in prepričan sem, 
da bo izpolnil vse pogodbe-
ne obveznosti. Kranj pa bo 
dobil moderen zdravstveni 
center na odlični lokaciji. 
Zdaj je pomembna tudi vlo-
ga države, ki mora poskrbe-
ti za rekonstrukcijo državne 
ceste,« je ob podpisu po-
godbe povedal župan Ma-
tjaž Rakovec.
Poleg izgradnje objekta Se-
verna vrata bo Dolnov glede 
na pogodbo poskrbel še za 
navezavo iz garaže do pri-
hodnjega podhoda pod 
Kidričevo cesto, dvigalo, 
stopnišče in ureditev okoli-
ce. Mestna občina Kranj bo 
kot javni partner izvedbo 
projekta nadzirala, zagoto-
vila bo zemljišča in potrje-
vala potrebno dokumentaci-
jo, poskrbeti pa mora tudi 
za financiranje javnega dela 
projekta v višini 7,5 milijo-
na evrov. Od tega je treba 
odšteti komunalni prispe-
vek in vrednost zemljišča, 
kar znaša okoli 670.000 
evrov. Finančna konstrukci-
ja predvideva, da Osnovno 
zdravstvo Gorenjske prispe-
va štiri milijone evrov, mi-
nistrstvo za zdravje pa 4,5 
milijona evrov. Pričakuje se 
tudi sklenitev dogovora o fi-
nanciranju z drugimi obči-
nami na območju Upravne 
enote Kranj.

Simon Šubic

Kakšni so bili prvi meseci?
Prvi meseci so bili vsekakor 
zelo naporni. Tako zame 
kot direktorico kot tudi za 
zaposlene. Vsaka spre-
memba delovnega mesta je 
velik individualni in kolek-
tivni izziv, sploh pa spre-
memba vodenja. Prepriča-
na sem, da je to najbolj 
intenzivno obdobje.

Kako bi opisali svoj slog vo-
denja?
Najkrajše kot transformacij-
ski slog vodenja. Zagotovo 
na prvo mesto vedno pos-
tavljam odnose, inspiracijo 
in upoštevanje posamezni-
ka. Verjamem, da so odnosi 
v organizaciji  najpo-
membnejši. Pa naj bodo to 
odnosi med zaposlenimi, 
odnosi med pacienti in za-
poslenimi in v širšem kon-
tekstu poslovni odnosi, ki 
so prav tako pomembni za 
uspešno delovanje zavoda. 
Naprej me ženejo osebne 
vrednote, odprtost in prila-
godljivost na nenehne spre-
membe, ki se dogajajo, že-
lim si poštenega, dobrega 
dela, dobre komunikacije in 
sočutnosti. Verjamem, da 
potem nič ni nemogoče.

Kakšna pa je vaša dolgoroč-
na vizija za kranjsko porod-
nišnico?
Dolgoročnost je žal omejena 
na mandat, vizija pa se pre-
pleta tudi s pričakovanji dr-
žave na področju bolnišnič-
ne dejavnosti oziroma 
izgradnje gorenjske bolni-
šnice in postavitve nas kot 
pomembne zdravstvene de-
javnosti v regijsko bolnišni-
co. Če pa govorimo o viziji 
razvoja na sedanji lokaciji, 
pa je veliko tega še odprtega. 
Močno se bomo posvečali 
uvajanju novih zdravstvenih 
storitev, za katere smo kot 
specializirana bolnišnica 
ustanovljeni.

Pomemben temelj porodni-
šnice je celostna oskrba pa-
cientk. Kaj pravzaprav to 
pomeni in zakaj je to na 
prvem mestu?
Celostna obravnava v vseh 
obdobjih življenja se de-
jansko izvaja, razen ume-
tne oploditve in paliative. 
Celostna obravnava žensk v 
zdravstvu presega zgolj 
zdravljenje telesnih simpto-
mov in vključuje celovit in 
integriran pristop, ki upo-
števa vse vidike ženskega 
zdravja. Celostna obravna-
va poudarja tudi pomen 
preventivnega ter kurativ-
nega delovanja, izobraževa-

nja in podpore. Smo drugi 
največji dispanzerski izva-
jalec v državi, letos smo pri-
dobili še dodatnega 0,6 
tima na področju dispan-
zerskih storitev, smo drugi 
izvajalec na bolnišnični rav-
ni pri operacijah inkonti-
nence, pri porodnišnični 
dejavnosti pa smo nekje na 
šestem mestu. Skupaj s 
Splošno bolnišnico Jeseni-
ce pa smo drugi po številu 
rojstev v državi – glede na 
to, da smo četrta regija po 
velikosti, je to za nas velika 
pohvala in odraz tega, da je 
celostna obravnava žensk 
zares v ospredju. Imamo 
tudi prenovljen porodni 
blok, verjamem, da najmo-
dernejši, trenutno je v zak-
ljučni fazi tudi prenova sa-
n i ta rnega  b loka  na 
porodnem oddelku, torej 
več prh, moderno, urejeno. 
Letos smo med drugim pri-
dobili tudi nove vzmetnice, 
ki so vsekakor pomembne 
za dobro počutje pacientk.

Nudite tudi šolo za starše. 
Kako pogosto se bodoči star-
ši odločajo za izobraževanje 
na tem področju?
Celostna obravnava vključu-
je tudi program zdravstvene 
vzgoje oziroma izvajanje 
programa priprave na porod 
in starševstvo. Izvajamo 
tako individualno kot tudi 
skupinsko izobraževanje, 
tudi s pomočjo telemedici-
ne. Letos smo celo pridobili 
verifikacijo tega programa s 
strani zavarovalnice. Zelo 
smo zadovoljni, da se op-
ravljeno delo skozi vidik rea-
lizacije delovnega programa 
tudi vidi. Program priprave 
na porod in starševstvo ima 
zelo dober odziv.

Kaj pa anesteziološki pro-
gam in fizioterapija? 
Obe naši fizioterapevtki sta 
specializirani v Angliji, znot-
raj svojega področja dela 
obravnavata široko paleto 
zdravstvenih storitev in od 1. 
julija se je mogoče naročiti z 
delovnim nalogom. Pomem-
ben del celostne obravnave 
žensk pa je tudi anesteziolo-
ški – protibolečinski pro-
gram. Veliko nosečnic se od-
loči za storitev akupunkture, 
bodisi kot preventivo ali 
kurativo. Akupunktura je 
namreč učinkovita metoda 
za zdravljenje raznih težav v 
nosečnosti, kot je slabost z 
bruhanjem na začetku no-
sečnosti, pozneje pa je lahko 
učinkovita pomoč pri odpra-
vljanju glavobolov, migren, 
bolečin v hrbtu, motenj spa-
nja, prebavnih težav in tako 
dalje. Anesteziološki – proti-
bolečinski program je velika 
pridobitev za celo regijo, ker 
je tega v sistemu javnega 
zdravstva vsekakor premalo, 
čakalne dobe pa so izredno 
dolge. Res smo zelo veseli, 
da smo pridobili ta program 
in da bomo lahko pripomog-
li k skrajšanju čakalnih vrst.

Kako pa je s preventivnimi 
programi? Kako spodbujate 
ženske, da se jih udeležujejo?
Na Gorenjskem smo največ-
ji izvajalec programa Dora, s 
preventivo in kurativo ima-
mo okrog 11 tisoč slikanj. 
Presejalni programi so ne-
pogrešljiv del sodobnega 
zdravstvenega sistema, saj 
omogočajo zgodnje odkriva-
nje bolezni, ko je zdravljenje 
najbolj učinkovito. Redna 
udeležba v teh programih 
lahko dobesedno reši življe-
nje. Vsekakor je ozaveščanje 

pomemben del preventivne-
ga zdravstva na področju di-
spanzerske dejavnosti. Poleg 
Dore izvajamo tudi preven-
tivni program Zora. Gorenj-
ska regija je po podatkih 
NIJZ nekoliko slabša pri od-
zivnosti na presejalni pro-
gram Zora in kot največji iz-
vajalec imamo cilj, da to 
izboljšamo.

Vaša porodna babica Saša 
Matko je prejela nagrado za 
najboljšo babico v državi. 
Kako pomembno je to prizna-
nje za porodnišnico in tudi za 
motivacijo preostale ekipe?
Zame kot direktorico je to 
izrednega pomena, saj to po-
meni tudi zunanjo potrditev, 
da smo na pravi poti. Znot-
raj kolektiva pa je to dobra 
novica, je motiv za naprej in 
ponos za vse.

Prihodnje leto boste zazna-
movali pomemben jubilej – 
70 let porodništva na Go-
renjskem. Kakšni so načrti, 
kako boste praznovali?
To je res pomemben jubilej 
za bolnišnico in širše za ob-
čino in regijo. Najverjetneje 
bomo praznovali skromno, 
bomo pa poudarili vse, ki so 
to dejavnost pripeljali tako 
daleč, kot je, in tiste, ki še 
vedno vztrajajo in skrbijo za 
dobro počutje, zdravje žensk 
in novorojenčkov.

Kje je še prostor za napre-
dek?
Pri vseh dejavnostih, ki jih 
ponujamo, je priložnost za 
nadaljnji razvoj. Naslednje 
leto nas čaka prenova strate-
gije, v okviru katere bomo 
razkrili, kakšna je pot, po ka-
teri želimo hoditi in se razvi-
jati v prihodnje.

Z majem je vodenje Bolnišnice za ginekologijo in porodništvo Kranj prevzela nova direktorica Larisa 
Hajdinjak. Pogovarjali smo se o njenih načrtih za prihodnost porodnišnice, viziji, ki jo ima za razvoj 
zdravstvene oskrbe, ter o celostni obravnavi pacientk.

Na prvo mesto vedno 
postavlja odnose

Nika Toporiš

Do Severnih vrat  
z družbo Dolnov

Nova direktorica kranjske porodnišnice je maja postala Larisa Hajdinjak. / Foto: Tina Dokl
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Razočarani nad analizo
Mestna občina Kranj je na analizo o primernosti lokacije nove gorenjske regijske bolnišnice, ki 
malenkostno prednost daje Radovljici, poslala številne pripombe, podprte s strokovnimi mnenji.

Kranj – Na Mestni občini 
Kranj so prepričani, da ima 
kranjska lokacija za regijsko 
gorenjsko bolnišnico več 
prednosti od radovljiške 
tako z vidika finančne ocene 
kot ocene izvedljivosti, kar 
potrjujejo mnenja strokov-
nih služb. Ta med drugim 

navajajo, da na kranjski lo-
kaciji na podlagi že izvede-
nih predhodnih ukrepov ni 
pričakovati arhitekturnih 
najdb, ki bi terjale spre-
membe projektov glede bol-
nišnice, medtem ko je rado-
vljiška lokacija »glede na vi-
sok arheološki potencial do-
slej neraziskanega območja« 
precej bolj nepredvidljiva.
»Za MOK je projekt bolni-
šnice prioriteten projekt, ki 
bi se mu prilagajale vse hi-
potetične prihodnje prostor-
ske ureditve prometne infra-
strukture,« poudarjajo na 
MOK. Ob tem še navajajo, 
da prestavitev daljnovodov 

na lokaciji v Kranju časovno, 
izvedbeno, umestitveno in 
postopkovno ne bi vplivala 
na hitrost izvedbe projekta 
bolnišnice. Okoljsko mini-
strstvo se namreč strinja, da 
MOK prevzame pripravo 
prostorskega akta, po oceni 
Skupne službe urejanja pro-
stora Skupne občinske upra-
ve Gorenjske pa sta glede ča-

sovnice sprejetja občinskega 
podrobnega prostorskega 
načrta potencialni lokaciji v 
Kranju in Radovljici enako-
vredni. Po oceni Elektra Go-
renjska izvedbena dela pre-
stavitve daljnovodov ne bi 
omejevala gradnje bolnišni-
ce, saj lahko ta potekajo 
vzporedno, zanje pa je mo-
goče pridobiti nepovratna 
sredstva za sofinanciranje.
Kot še dodajajo v mestni 
upravi, je za nakupne cene 
zemljišč treba narediti po-
globljeno primerjalno anali-
zo obeh lokacij, »hkrati pa 
lahko glede specifike name-
na gradnje zaključimo, da 

večjih odstopanj v cenah ze-
mljišč na eni ali drugi loka-
ciji ne more biti«.
»Dejstvo je, in to kaže tudi 
analiza, da je kranjska loka-
cija po dostopu najhitrejša 
in najbližja za Gorenjce, saj 
Kranj s sosednjimi občina-
mi predstavlja daleč največjo 
koncentracijo ljudi oziroma 
poselitve na Gorenjskem,« 

je še poudaril župan Matjaž 
Rakovec in dodal, da bi bol-
nišnica v Kranju močno raz-
bremenila tudi ljubljanski 
klinični center.

Predstavili analizo
Ministrstvo za zdravje je v 
začetku julija županom Kra-
nja, Radovljice in Jesenic 
predstavilo analizo primer-
nosti lokacije nove gorenj-
ske regijske bolnišnice. Ta je 
po besedah državnega sekre-
tarja na ministrstvu Marjana 
Pintarja pokazala, da se lo-
kaciji v Kranju in Radovljici 
razlikujeta le v podrobno-
stih, lokacija na Jesenicah pa 

ne ustreza prostorskim po-
gojem. Kot je povedal Pin-
tar, je v načrtih gradnja bol-
nišnice s približno 600 
posteljami, za kar je potreb-
na okoli 60 tisoč kvadratnih 
metrov velika parcela in do-
datnih 40 tisoč kvadratnih 
metrov prostora za morebi-
tne širitve v prihodnosti. 
Bolnišnico naj bi zgradili v 
šestih letih, investicija pa je 
ocenjena na 305 milijonov 
evrov.
Ponujene lokacije so ocenili 
s časovnega in zdravstvene-
ga vidika, z vidika dostopno-
sti, primernosti prostora, iz-
vedljivosti investicije in 
stroškov izgradnje. Skupaj 
je nekoliko več točk kot 
Kranj dobila lokacija v Rado-
vljici. Z vidika dostopnosti 
prednjači lokacija v Kranju, 
prav tako z vidika družbene 
infrastrukture, ki je že na 
razpolago na tem območju. 
Z vidika prostorske strategi-
je razvoja Slovenije do leta 
2050 ustrezata obe lokaciji, 
obe sta približno enako iz-
postavljeni hrupu in enako-
vredni glede kraja bivanja 
zaposlenih. Lokacija v Rado-
vljici pred njači z vidika poli-
centričnega razvoja regije, 
je cenejša in hitreje izvedlji-
va. Kranjska lokacija je na-
mreč po navedbah v analizi 
evidentirana kot arheološko 
najdišče, kjer so predpisana 
izkopavanja, po sredini par-
cele pa potekajo visokonape-
tostni kablovodi, ki bi jih 
bilo treba nujno prestaviti, 
za to pa sprejeti državni pro-
storski načrt. Lokacija v Ra-
dovljici je bolj do stopna sta-
rejšim od 65 let, po številu 
oskrbovancev v domovih 
starejših občanov pa je bil 
bolje ocenjen Kranj, še piše 
v analizi.
Končno odločitev o lokaciji 
bo po presoji pripomb vseh 
treh občin sprejela vlada.

Simon Šubic

Sanacija po poplavah v Kranju

Zgraditi je treba povsem nov 
most, kanalizacijo, povezo-
valne ceste, oporne zidove in 
brežine. Dela naj bi predvi-
doma trajala tri leta, v teku 
pa je razpis za izvajalca del, 
občina išče tudi možnost dr-
žavnega sofinanciranja.
Sklenjena je bila tudi po-
godba za izdelavo dokumen-
tacije za geološko-geome-
hanske raziskave, izdelavo 
idejne zasnove z oceno stro-
škov in izdelavo dokumen-
tacije za pridobitev projek-
tnih pogojev za nadomestni 
most čez potok Rupovščica 
na Kokrici v vrednosti okoli 
26 tisoč evrov. Nov most je 
predviden brez vmesnega 

nosilca, kar bi izboljšalo 
pretočnost vodotoka.
V Zgornji Besnici je občina 
zgradila nov most čez potok 
Besnica na cesti na Brsc . 
Dela so bila vredna nekaj 
več kot 167 tisoč evrov. Sa-
nacijska dela so izvedli tudi 
na poškodovanem iztoku 
meteorne kanalizacije v 
Predosljah, kjer je prišlo 
tudi do erozije brežine nad 
reko Kokro. Vgrajen je bil 
umirjevalni jašek, povsem 
na novo je bilo pozidano ka-
mnito-betonsko korito z iz-
tokom v reko Kokro, utrjena 
in sanirana je bila brežina. 
Za sanacijo zemeljskega 
plazu pod cesto med Pše-
vim in Javornikom so bile 
najprej opravljene geološko-

-geomehanske raziskave. 
Plaz so tudi začasno sanira-
li, MOK pa zdaj čaka na 
smernice Državne tehnične 
pisarne za dokončno sana-
cijo plazu.
Po lanskih neurjih so se do-
datno pokazale poškodbe na 
cestni infrastrukturi v okoli-
ci objekta Čepulje 3. MOK je 
sklenila pogodbo v vrednosti 
približno 29 tisoč evrov za 
izvedbo geološko-geome-
hanskih raziskav terena ter 
za zasnovo ukrepov za pod-
piranje nestabilnega odseka 
ceste, varovanje objektov in 
kontrolirano odvodno mete-
orne vode do stabilnega tere-
na. Poleti so bile že izvedene 
geološko-geomehanske razi-
skave in izdelano poročilo.

Na zadrževalnem bazenu v 
Bantalah je MOK napravila 
poskusno vrtino zaradi mo-
žnosti dodatnega ponikanja, 
iščejo pa tudi druge možno-
sti za odvod meteorne vode 
ob večjih padavinah. Gra-
dnja zadrževalnika Žabnica 
pa je trenutno v fazi pridobi-
vanja soglasij za izvedbo ge-
ološko-geotehničnih razi-
skav terena. Če bo vse 
potekalo po načrtu, bodo vr-
tine izvedli jeseni. Pripra-
vljena je tudi dokumentacija 
za pridobitev projektnih po-
gojev za potoka Milka in Go-
ričica, Direkcija RS za vode 
pa je izvedla vzdrževalna 
dela v strugi Kokre na šir-
šem območju Poslovne cone 
Oljarica v Britofu.

Letošnje poletje je bilo pe-
stro. Prepričan sem, da ste 
uživali na koncertih, predsta-
vah, športnih in kulinaričnih 
dogodkih in ne nazadnje na 
kakšni od premnogih vese-
lic, ki v neverjetnem številu 
privabljajo mlade v vse vasi 
naše občine.
Nihče pa ni mogel spregleda-
ti olimpijskih iger. Kakšni 
boji! Kakšne zgodbe! In pred-
vsem – kakšno navijanje! Ni 
skrivnost, da sem tudi sam 
vpet v športno dogajanje, 
šport je del mojega življenja 
že od otroštva. Med nastopa-
jočimi so bili tudi športniki 
in športnice, ki so tako ali 
drugače povezani s Kranjem. 
Vsem – Mateju Mohoriču, 
Luki Mezgecu, Anki Pogač-
nik, Sašu Boškanu, Urši Pin-
tar, Mii Krampl in Lii Apo-
stolovski – čestitam za dobro 

opravljeno delo. Kot nekda-
nji vaterpolist sem pozorno 
spremljal tudi vaterpolski 
turnir. V polfinalne boje so 
se uvrstile najboljše repre-
zentance: Srbija, ZDA, Hrva-
ška in Madžarska. In kaj ima 
Kranj s tem? Veliko! Zmaga-
li so Srbi, Hrvatje so bili dru-
gi, Američani so osvojili 
bron. Vse nosilke odličij so 
del priprav opravile – v Kra-
nju. Da bo mera polna, je fi-
nalno tekmo sodil eden naj-
bolj cenjenih vaterpolskih 
sodnikov Boris Margeta. Kra-
njčan! Razganjalo me je od 
ponosa. Šalili smo se, da bi 
morali poslati Madžarom 
posebno vabilo, naj le pride-
jo v Kranj, ker kranjska voda 
več kot očitno blagodejno 
vpliva na vaterpolske ase. 
Dovolite mi, da vam zau-
pam, kaj mi je napisal pred-
sednik srbske vaterpolske 
zveze Viktor Jelenić: »V veli-
ko zadovoljstvo nam je bilo, 
da smo neposredno pred na-
stopi na zadnjih treh olim-
pijskih igrah lahko trenirali 
v Kranju. Rad bi poudaril, da 
smo bili vedno zelo zadovolj-
ni z gostoljubjem in pred-
vsem s pogoji, ki jih Kranj 
nudi našim športnikom.«
V Kranju imamo 167 špor-
tnih objektov, skupaj je to 
kar 800 tisoč kvadratnih 
metrov površin. Nič čudne-
ga, da se potem veliko tujih 
klubov odloči, da priprave 

opravijo pri nas. Nogometni 
center na Brdu je tradicio-
nalna baza za priprave naj-
boljših domačih in tujih 
ekip, recimo. Letos so pri-
prave tam opravili nogome-
taši Šahtar Donecka iz Ukra-
jine in Al Ule iz Savdske 
Arabije.
Posebno toplo pa mi je bilo 
pri srcu, ko sem obiskal mla-
de odbojkarice in odbojkarje 
iz Športnega kluba Lavovi 
07 iz Novega Sada, ki so bili 
v začetku avgusta pri nas na 
enotedenskem kampu. Kar 
nerodno mi je bilo, ko so me 
sprejeli s takim navduše-
njem, celo aplavzom. Potem 
pa so mi razložili, zakaj. Ker 
so tako srečni in zadovoljni, 
da smo jih sprejeli. Nasta-
njeni so bili v dijaškem 
domu, trenirali so v telova-
dnici Gimnazije Franceta 

Prešerna, za treninge v nara-
vi pa so uporabljali okoliške 
poljske in gozdne poti, pov-
zpeli so se na Šmarjetno 
goro. Z navdušenjem so raz-
lagali, kako lepo in čisto je tu 
pri nas, kako neverjetne po-
goje za bivanje in trening 
imajo in kako silno bi bili 
srečni, če lahko pridejo še 
kdaj.
Prav zamislil sem se, ko 
sem se vračal k delovnim ob-
veznostim. Nam morajo res 
tujci povedati, kako je Kranj 
lep in prijeten? Kako ureje-
no infrastrukturo imamo, 
kako lepo, neokrnjeno nara-
vo, kako prijazne in gosto-
ljubne ljudi? Se tega res ne 
moremo zavedati sami? Je 
res treba samo kritizirati? Je 
res, da prav nič v Kranju »ne 
štima«? Ni res! Malo bolj 
moramo biti ponosni na naš 
Kranj, na naše lepote, na 
naše dosežke. Tisti, ki vidi v 
vsem in vsakomer le slabo, 
mora biti prej ali slej neza-
dovoljen tudi s seboj. Ni 
tako?
Ta konec tedna bodo Kranj 
zavzeli kolesarji. Spet je tu 
tradicionalna Velika nagrada 
Kranja. Prihodnji konec te-
dna bomo kolesarili v duhu 
francoskega Toura. V začet-
ku oktobra pa vas že zdaj va-
bim na Tek za Kranj.
Se vidimo!

Matjaž Rakovec,
vaš župan

Prav imajo.  
V Kranju je res lepo!

Idejna zasnova regijske bolnišnice v Kranju / Foto: MOK

Je res, da prav nič v Kranju »ne štima«? Ni res! 
Malo bolj moramo biti ponosni na naš Kranj, na 
naše lepote, na naše dosežke.
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Kranj – Komisija za partici-
pativni proračun Mestne ob-
čine Kranj (MOK) trenutno 
pregleduje predloge, ki so 
jih občanke in občani oddali 
v okviru participativnega 
proračuna 2025 in 2026. 
Preverja, ali so izvedljivi, 
skladni z zakonodajo, v pri-
stojnosti občine, finančno 
ovrednoteni med 2.500 in 
48.000 evri z DDV. Tiste, ki 
bodo ustrezali vsem razpi-
snim pogojem, bo komisija 
uvrstila na seznam predlo-
gov za glasovanje. Objavili 
ga bodo na spletni strani 
predlagaj.kranj.si in v sep-
tembrskih Kranjskih novi-
cah. Občanke in občani 
bodo od 20. septembra 2024 
do 6. oktobra tako odločali o 
porabi 1.250.000 evrov pro-

računskih sredstev MOK za 
investicijske projekte.
»Participativni proračun je 
priložnost, da občanke in 
občani povedo, kaj bi radi iz-
boljšali v občini oziroma ka-
tere so tiste manjše investi-
cije, s katerimi bi radi 
izboljšali življenje v svoji 
krajevni skupnosti. Izvaja-
mo ga že četrtič zapored, le-
tos prvič za dve leti hkrati. 

Komisija temeljito pregledu-
je prispele predloge in pre-
verja, ali so izvedljivi. Potem 
pa bo čas, da občanke in ob-
čani z oddanim glasom izbe-

rejo, katere bomo uresničili. 
Glasovanje je preprosto in 
omogoča, da prispevajo k 
spremembam, ki bodo vpli-
vale na še bolj kakovostno 
življenje v občini,« je pove-
dal župan Matjaž Rakovec.

Kdo lahko glasuje in kako
Svoj glas za predlog projekta 
lahko odda vsak občan_ka s 
stalnim prebivališčem v 

MOK, star_a vsaj 16 let. Gla-
suje lahko za en projekt v 
krajevni skupnosti stalnega 
bivališča, in sicer na spletni 
strani predlagaj.kranj.si, lah-

ko pa to opravi tudi na raču-
nalniku v avli Mestne občine 
Kranj na Slovenskem trgu 1 
v sredo, 25. septembra, med 
8. in 17. uro ali na prizorišču 
dveh občinskih dogodkov – v 
soboto, 21. septembra, od 9. 
do 12. ure na Dnevu krajev-
nih skupnosti na Glavnem 
trgu in v soboto, 5. oktobra, 
od 8. do 16. ure na Teku za 
Kranj na stadionu Staneta 
Mlakarja v Kranju.
Po 8. oktobru bo Mestna 
občina Kranj objavila izgla-
sovane projekte, ki jih bo 
nato tudi uresničila v pri-
hodnjih dveh letih. »Občan-
kam in občanom se že 
vnaprej zahvaljujem za ak-
tivno sodelovaje pri obliko-
vanju lokalne skupnosti,« je 
pomembnost sodelovanja 
in povezovanja poudaril žu-
pan Matjaž Rakovec.

Občani bodo glasovali, katere projekte bo Mestna občina Kranj izvedla v okviru participativnega 
proračuna 2025 in 2026.

Kaj bi pa vi radi izboljšali?

Mojca Finc

Kranj – V sklopu presejalne-
ga programa Svit, ki v Slove-
niji deluje že 15 let in je na-
menjen moškim in ženskam 
od 50 do 74 let, so doslej pri 
več kot 31.700 osebah odkri-
li in odstranili predrakave 
spremembe ter na ta način 
preprečili raka debelega čre-
vesa in danke. »Poleg tega je 
bilo v okviru programa v 15 
letih odkritih še več kot 
4100 omenjenih rakov, veči-
noma v zgodnji fazi, kar je 
marsikomu rešilo življenje. 
V zdravstveni regiji Kranj 
smo ponosni, da smo lani 
prav Gorenjci zabeležili naj-
višjo odzivnost v program v 
Sloveniji – skoraj 69 odstot-
kov, v kranjski občini pa je 
bila tri odstotke slabša,« so 
pojasnili na NIJZ, območna 
enota (OE) Kranj.
V kranjski občini se je lani 
na vabilo k sodelovanju v 
programu odzvalo 66 od-
stotkov vabljenih občank in 
občanov. Sodelovalo je 61 
odstotkov moških in 71 od-
stotkov žensk. Po podatkih 
NIJZ, OE Kranj, je na Go-
renjskem želeno, vsaj 70-od-
stotno odzivnost doseglo de-
set od osemnajstih občin.
»Vsak državljan Slovenije z 
urejenim zdravstvenim zava-

rovanjem ob dopolnjenem 
50. letu starosti na dom prej-
me vabilo k sodelovanju v 
programu Svit. Ko vrne pod-
pisano pristopno izjavo, prej-
me komplet za odvzem vzor-
cev blata na domu. V 
priloženi ovojnici vzorce vrne 
po pošti. Priporočamo odda-
jo pošiljke neposredno na 
okencu poštne poslovalnice, 
in ne v nabiralnik. V primeru 
pozitivnega testa na prikrito 
krvavitev v blatu sledi napoti-
tev na kolonoskopijo. Vabilo 
v program Svit oseba prejme 
vsaki dve leti do dopolnjene-
ga 75. leta starosti,« so razlo-
žili na NIJZ, OE Kranj.
Kot so poudarili, lahko z re-
dnim sodelovanjem v pro-
gramu Svit raka debelega 
črevesa in danke z odkriva-
njem in odstranjevanjem 
predrakavih sprememb pre-
prečimo oz. odkrijemo v 
zelo zgodnjem stadiju, kar 
pomembno vpliva na 
zdravljenje in kakovost živ-
ljenja. »Skoraj 70 odstotkov 
primerov raka na debelem 
črevesu in danki lahko v pro-
gramu Svit odkrijemo dovolj 
zgodaj, da onkološko 
zdravljenje ni potrebno. 
Školjka skriva dragocenost, 
ki vam lahko reši življenje, 
zato se odzovite na vabilo 
programa Svit!«

Ana Šubic

Kranj – Na Osnovni šoli 
(OŠ) Stražišče bodo predvi-
doma oktobra imeli nov par-
ket v obeh telovadnicah, na 
OŠ Simona Jenka vstopajo v 
novo šolsko leto na obnovlje-
nem, do novega leta pa bodo 

parket zamenjali še na OŠ 
Jakoba Aljaža, kjer MOK 
čaka odločitev Ministrstva za 
gospodarstvo, turizem in 
šport glede odobritve 
sredstev za posodobitev te-
kaške steze na igrišču ob 
šoli. Na OŠ Staneta Žagarja 
so uredili odtočne vertikale 
in zamenjala elektro omari-
ce, na OŠ Janeza Puharja pa 
hlajenje in poskrbeli za pre-
delavo vrat pri prostoru za 
smetnjake. Na starem, po-

možnem objektu Glasbene 
šole Kranj na Cankarjevi 2 je 
občina med počitnicami ob-
novila streho, predvidoma 
oktobra pa bo končana tudi 
obnova celotne strehe objek-
ta na Poštni ulici.
MOK prav tako izvaja inve-
sticijska dela na OŠ Helene 

Puhar, ki jih je začela spo-
mladi. Investicija obsega do-
zidavo in nadzidavo objekta, 
to pomeni pridobitev doda-
tnega prostora za zbornico v 
pritličju, štirih novih učilnic 
v prvem nadstropju, treh ka-
binetov, večnamenskega 
prostora in sanitarij. V prit-
ličju bodo uredili še raven 
nadstrešek, ki bo služil kot 
terasa, dostopna iz treh učil-
nic v prvem nadstropju. Tre-
nutno je v pripravi javno na-

ročilo za nakup, dobavo in 
montažo opreme za nove 
prostore. Ta je ocenjena na 
103 tisoč evrov, gradbena 
dela pa na dobrih 1,6 milijo-
na evrov.
Dela, vredna dober milijon 
evrov, napredujejo tudi pri 
obnovi nekdanje trgovske 

šole. Izbrani izvajalec je us-
pešno končal rušitvena dela, 
trenutno pa napeljuje stroj-
ne in elektroinštalacije. 
Gradnja bo predvidoma 
končana prihodnje poletje. 
Prenovljena stavba bo reše-
vala stisko, s katero se sooča-
jo na OŠ Jakoba Aljaža.
Pri dozidavi Podružnične 
šole Kokrica je MOK v fazi 
pridobivanja gradbenega do-
voljenja, pripravljen pa je že 
osnutek projekta za izvedbo. 

Z izgradnjo novega objekta, 
ki bo potekala v treh fazah, 
bodo pridobili štiri vrtčevske 
igralnice z zunanjimi terasa-
mi, pet novih učilnic s 
spremljajočimi prostori za 
vrtec in šolo, multimedijski 
prostor, knjižnico, gardero-
be, povečano kuhinjo in dvi-

galo za lažji dostop osebam 
z gibalnimi ovirami ter 
dostavo hrane v vse učilnice. 
Z investicijo, ki je na podlagi 
projektantske ocene idejne 
zasnove vredna slabe štiri 
milijone evrov, bodo rešili 
prostorsko stisko šole in vrt-
ca. Projekt z 992 tisoč evri 
delno sofinancira Ministr-
stvo za vzgojo in izobraževa-
nje v okviru javnega razpisa 
za sofinanciranje investicij v 
vrtcih in osnovnem šolstvu.

Tudi med letošnjimi poletnimi počitnicami so po šolah in vrtcih potekala vzdrževalna dela, prav tako 
so nadaljevali večje investicije, ki so se začele že med lanskim šolskim letom.

Poletje izkoristili za 
investicije na šolah

Simon Šubic

V program Svit za zgodnje odkrivanje raka na 
debelem črevesu in danki se je lani vključilo 66 
odstotkov vabljenih občank in občanov Kranja.

Svit rešuje življenja

Osnovno šolo Helene Puhar bodo povečali. / Foto: Tina Dokl

Občanke in občani bodo od 20. septembra do 6. 
oktobra odločali o porabi 1.250.000 evrov 
proračunskih sredstev MOK za investicijske 
projekte v okviru participativnega proračuna.

Kranj – Mestna občina Kranj je prejela pravnomočno grad-
beno dovoljenje za izgradnjo doma starejših občanov na 
Zlatem polju v Kranju. Ocenjena vrednost gradnje objekta 
znaša skoraj 20 milijonov evrov in je v pristojnosti Ministr-
stva za solidarno prihodnost. V novem domu bo prostora za 
165 oseb, imel bo tudi varovani oddelek za osebe z demen-
co. Dom naj bi predvidoma zgradili do decembra 2027, prvi 
stanovalci naj bi se vanj vselili v letu 2028.

Gradbeno dovoljenje za dom upokojencev
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Kranj – Anže Jereb, idejni in 
organizacijski vodja projek-
ta, je Alena Stanojevića, 
ustvarjalca, ki je zaradi mul-
tiple skleroze na invalid-
skem vozičku več kot dese-
tletje, s svojo zamislijo nav-
dušil za ponovno ustvarja-
nje. »Želel sem, da nastane-
jo čustvene zgodbe, ki nam 
dajo vedeti, da komu poma-
gamo in ne parkiramo na 
mestih za invalide. Pokazali 
smo, da se človek z invali-
dnostjo lahko normalno pre-
mika po Kranju in ustvarja,« 
je povedal Anže Jereb. V gli-
nene ploščice, za katere je 
glino v okolici Kranja nabral 
David Almajer, lastnik kera-
mične delavnice v središču 
mesta, ki je ploščice nato 
tudi pripravil, je Alen ob po-
moči osebnega spremljeval-
ca na različnih lokacijah od-
tisnil detajle Kranja. »Glina 
je zame nov medij, ampak 
zelo zanimiv, ti izdelki, ki so 

nastali, so izjemni. Najljubši 
mi je vrč, pa tudi Prešernovi 
obrazi, skledice in skodelice, 
na vse sem ponosen,« nam 

je na odprtju razstave pove-
dal Alen Stanojević. 
Projekt je zajel odtise ograje 
Delavskega mostu, vrat Ko-
vačnice, Mitnice in občinske 
stavbe, stebrov pri Prešerno-
vem gledališču, zidu Prešer-
novega gaja ter makete Kra-
nja, ki stoji na Slovenskem 
trgu. Andraž Muljavec, foto-
graf na vozičku, je celoten 
proces dela – od jemanja od-
tisov do izdelave skodelic, 
vrčev, vaz in krožnikov, ki so 
del razstave – dokumentiral. 
Lučka Lučovnik, prevajalka 
in pisateljica, je projekt zao-
krožila s serijo kratkih bese-
dil, ki so povezana z lokaci-
jami, kjer so nastali Alenovi 
odtisi v glino. Vsak izdelek 
ima svojo zgodbo, ki so jih 
zbrali na Facebooku, na pro-
filu Zgodbe na dosegu rok.
Na Mestni občini Kranj 

(MOK) tovrstne projekte 
pozdravljajo in z različnimi 
aktivnostmi za izboljšanje 
kakovosti življenja ljudi z 
različnimi zmožnostmi pod-
pirajo zgodbe o povezova-
nju, vključevanju, dostop-
nosti in podpori. Kot so med 
drugim zapisali v sporočilu 
za javnost, je mestni svet na 
letošnji junijski seji sprejel 
Strateški načrt dostopnosti 
MOK. »Dokument določa 
ključne korake na zunanjih 
javnih površinah, za izbolj-
šanje dostopnosti javnih po-
vršin in objektov za osebe z 
različnimi oviranostmi. Na-
men načrta je, da se merila 
za izboljšanje dostopnosti 
upoštevajo že v fazi projekti-
ranja – bodisi pri gradnji no-
vih bodisi obnovi že obstoje-
čih objektov in javnih 
površin.«

Klara Mrak

Bruselj – V Bruslju so julija 
imenovali in uradno potrdili 
dveletni mandat svetovalni 
skupini Cities Mission 
Mayors Advisory Group 
(Svetovalna skupina župa-
nov mest v Misiji) s 17 vodi-
telji mest, vključenih v Misi-
jo 100 podnebno nevtralnih 
in pametnih mest. Skupaj 
bodo s strokovnim znanjem 
in izkušnjami poskušali pri-
spevati k izboljšanju blagi-
nje evropskih mest, spodbu-
janju odpornosti, vključeno-

sti in blaginje za prihodnje 
generacije. Med člani sveto-
valne skupine je tudi kranj-
ski župan Matjaž Rakovec.
Svetovalna skupina bo po-
memben in dinamičen fo-
rum s 17 voditelji mest, ki 
sodelujejo neposredno z 
Evropsko komisijo in plat-
formo Misije, ki jo upravlja 
NetZeroCities. Izbrani vo-
ditelji mest bodo gonilna 
sila, med njihovimi naloga-
mi pa bo zagovarjanje stra-
teških interesov mest, po-
moč pri  oblikovanju 
ponudbe storitev platforme 

Misije v skladu s potrebami 
mest in zagotavljanje pripo-
ročil za reševanje izzivov 
mest na njihovi poti do pod-
nebne nevtralnosti. V zače-
tnem dveletnem obdobju 
bo imel ta novi organ ključ-
no vlogo pri pospeševanju 
misije EU za mesta, vodite-
ljem mest pa bo omogočil, 
da združijo moči, izmenjajo 
spoznanja ter oblikujejo 
prihodnost upravljanja in 
razvoja mest.
Člane svetovalne skupine so 
v Bruslju imenovali na podla-
gi njihove zavezanosti trajno-

stnemu razvoju in aktivnega 
vodstva pri podnebnih spre-
membah v mestih. Upošteva-
na so bila tudi merila raznoli-
kosti, vključno z geografijo in 
velikostjo mesta. Kandidatu-
ro kranjskega župana so pi-
sno podprla tudi mesta Lju-
bljana, Velenje, Zagreb, 
Križevci in Eilat (partnersko 
mesto v pilotnem projektu 
UP-SCALE).
Prvo srečanje posebne sveto-
valne skupine bo prvič v je-
seni, predvidoma oktobra, v 
času Evropskega tedna regij 
in mest v Bruslju.

Simon Šubic

Vprašanje: Pasji park
Glede na veliko število la-
stnikov psov na Planini ter 
igranja otrok na površinah, 
kjer sprehajajo pse, ki urini-
rajo ali se iztrebljajo, predla-
gam, da se na neurejeni ze-
lenici med Cesto Jaka Platiše 
2 in 16 uredi pasji park.

Odgovor mestne uprave
Iz Skupne občinske uprave 
občin Gorenjske so nam 
sporočili, da je za območje, 
ki ga omenjate, v veljavi Ob-
činski podrobni prostorski 
načrt (OPPN KR PL 22/1), ki 
tam predvideva večstano-
vanjsko gradnjo.

Vprašanje:  
Zapiranje območja šole
Na območju OŠ Janeza Pu-
harja se pozno zvečer in po-
noči redno zbirajo ljudje, ki 
so po navadi izjemno glasni 
ali vrtijo glasno glasbo. 
Predlagam redno zapiranje 
šole, kot se zapira Prešernov 
gaj. Komplementarna reši-
tev pa je tudi pogost nadzor 
varnostnika.

Odgovor mestne uprave
V prihodnosti je predvideno 
zaklepanje igrišča v pole-
tnem času ob 22. uri in v 
zimskem času ob 20. uri. Na 
MOK se na omenjeni šoli 
trudimo ukrepati z okreplje-
nimi obhodi varnostne služ-
be in redarjev ter zadeve oh-
raniti pod nadzorom. Žal 
gre za težave s povzroča-
njem hrupa, ki so na vseh 
igriščih v Kranju enake. Za-
vedati se je treba, da se z 
omejevanjem posledično po-
javljajo nasprotni učinki v 
obliki vandalizma in povzro-

čanja škode, tako da prep-
roste rešitve ni.

Vprašanje: Obrežje Save
Pred malim planiškim mo-
stom (nekdanja Koreja) so si 
ljudje postavili počitniške 
prikolice ob bregu reke Save, 
zgradili vrtičke, prostore za 
piknik, WC-je. Zanima me, 
ali je dovoljeno kampiranje 
na obrežju reke Save in pos-
tavljati enostavne objekte in 
vrtove.

Odgovor mestne uprave
Zakon o vodah določa, da je 
brez vodnega soglasja ali 
gradbenega dovoljenja, ki 
vsebuje pozitivno mnenje 
Direkcije Republike Slove-
nije za vode, prepovedano 
posegati na vodno zemljišče 
ali priobalni pas na vodoto-
kih I. reda, ki je v naseljih 
15 metrov in zunaj naselja 
40 metrov. Izvajanje določil 
zakona nadzorujejo inšpek-
cije za okolje in naravo na 
Inšpektoratu za okolje in 
prostor, zato se s prijavo 
obrnite nanje.

Vprašanje:  
Ručigajeva ulica
Na enosmerni Ručigajevi 
ulici se dnevno pojavlja vo-
žnja v napačno smer tako 
voznikov kot kolesarjev. Pro-
sim, da mestno redarstvo 
občasno opravi nadzor.

Odgovor mestne uprave
Vašo pobudo smo posredo-
vali medobčinskemu redar-
stvu, ki bo za določen čas 
poostrilo nadzor na Ručiga-
jevi ulici in v primeru ugo-
tovljenih kršitev ustrezno 
ukrepalo.

Kotiček KrPovej

V Galeriji Mestne občine Kranj je do 15. septembra na ogled razstava keramičnih izdelkov z naslovom 
Zgodbe na dosegu rok. Šest kranjskih ustvarjalcev se je s svojimi zgodbami na unikaten način 
poklonilo Kranju.

Na občini podpirajo 
zgodbe o povezovanju

Župana Matjaža Rakovca so v Bruslju imenovali za člana posebne svetovalne skupine županov mest, 
vključenih v Misijo EU 100 podnebno nevtralnih in pametnih mest.

Župan v svetovalni skupini

MESTNA OBČINA KRANJ

Na podlagi 76. člena Statuta Mestne občine Kranj (Uradni list 
RS, št. 165/2021 – UPB4) in pravilno vložene zahteve krajanov 
Krajevne skupnosti Struževo za sklic z dne 22. 7. 2024 sklicujem

ZBOR OBČANOV
KRAJEVNE SKUPNOSTI STRUŽEVO, KI BO V TOREK,  

24. 9. 2024, OB 17. URI V MESTNI OBČINI KRANJ,  
SLOVENSKI TRG 1, 4000 KRANJ.

Dnevni red:

1.  Odprtje zbora in ugotovitev sklepčnosti
2.   Razjasnitev vloge MOK pri predlogu za izvedbo Državnega 

prostorskega načrta za nadgradnjo železniške proge na 
odseku Ljubljana–Kranj/Naklo

3.   Pojasnila in stališča župana MOK o pripombah krajanov na 
predvideno spremembo Odloka o izvedbenem prostor-
skem načrtu MOK – SD IPN-4: 47. člen (posebne določbe 
PIP) 1. Posebne določbe PIP za EUP v naseljih: 1.91 Kranj 
Struževo KR S 16

Zaradi ugotavljanja sklepčnosti zbora in glasovanja se mo-
rajo volivci Krajevne skupnosti Struževo, ki se bodo udeleži-
li zbora, izkazati z veljavnim uradnim osebnim dokumen-
tom, s katerim bodo izkazali svojo identiteto.
Zbora občanov v KS se lahko udeležijo, na njem razpravljajo 
in odločajo volivci, ki so državljani SLO ali državljani tujih 
držav s stalnim prebivališčem na območju KS Struževo, in 
državljani držav EU z začasnim prebivališčem na območju 
KS Struževo.

Matjaž Rakovec, 
župan

Idejni vodja projekta Anže Jereb in umetnik Alen Stanojević ob maketi Kranja na 
Slovenskem trgu / Foto: Andraž Muljavec

Alenova pot odtisov detajlov Kranja se je začela na 
Delavskem mostu. / Foto: Andraž Muljavec



Občinske novice

Kranjske novice, petek, 30. avgusta 20246

Kranj – Pod pokrovi-
teljstvom Ministrstva za 
okolje, podnebje in energijo 
bo med 16. in 22. septem-
brom potekal tradicionalni 
Evropski teden mobilnosti 
(ETM). Tokratna tema je 
Skupni javni prostor, s či-
mer poudarjajo potrebo po 
vračanju javnih površin pre-
bivalcem, saj so pomembne 
za druženje, rekreacijo in za-
gotavljanje zdravega življenj-
skega okolja. ETM se že 
vrsto let pridružuje tudi Me-
stna občina Kranj. Center za 
trajnostno mobilnost (CTM) 
Kranj v sodelovanju s podje-
tjem MM IBIS prireja števil-
ne dogodke, s katerimi oza-
vešča o pomenu trajnostne 
mobilnosti in spodbuja k ak-
tivnemu preživljanju proste-
ga časa.
Aktivnosti, ki jih sofinancira 
omenjeno ministrstvo v 
okviru sredstev Sklada za 
podnebne spremembe, so 

začeli že konec julija. Med 
že izvedenimi dogodki je 
Mojca Koligar iz CTM Kranj 
posebej omenila Festival za 
spodbujanje aktivne mobil-
nosti med starejšimi. Ponu-
dil je vpogled v programe, ki 
starejšim omogočajo aktivno 
staranje in hkrati skrbijo za 
njihovo fizično gibanje.
V CTM na Planini bodo 31. 
avgusta in 19. oktobra med 
10. in 13. uro ponovili trajno-
stni športni bazar, name-
njen izmenjavi, prodaji in 
podarjanju opreme za mi-
kromobilnost. »Dogodek bo 
spremljalo strokovno osebje, 
ki bo na voljo za manjša po-
pravila in vzdrževanje opre-
me,« je napovedala Mojca 
Koligar.

Kolesarski izleti in Zeleno 
srce Kranja
Del ETM v Kranju so tudi 
kolesarski izleti. V petek, 13. 
septembra, se bo denimo 
možno udeležiti organizira-
nega kolesarjenja na Stra-

žiško tržnico, pri čemer 
bodo udeleženci ob prijavi 
lahko v CTM brezplačno na-
jeli kolesa. Na tržnici bodo 
strokovnjaki nudili brezplač-
ne preglede in manjša po-
pravila koles, 16. septembra 
pa se obeta še kolesarski iz-
let z neznano.
Pod naslovom Zeleno srce 
Kranja potekajo dogodki v 
mestnih parkih, kjer imajo 
občani možnost sodelovati 
pri oblikovanju bolj udobnih 
in dostopnih javnih površin. 
Minuli torek so v parku La 
Ciotat že potekali pogovori s 
predstavniki občine o zeleni 
preobrazbi mesta, 16. sep-
tembra pa bo v Parku miru 
še delavnica za mlade: Kranj 
udobno mesto za življenje 
mladih.

Program za šole in KRfest 
trajnostne mobilnosti
»V sodelovanju s šolami bo 
med ETM izveden projekt 
Park'n'Play, ki bo šolarjem 
omogočil, da se skozi igro 

učijo o prometni varnosti in 
trajnostni mobilnosti. Na 
OŠ Orehek bo dogodek 18. 
septembra, dan kasneje pa 
še na OŠ Janeza Puharja 
Kranj – Center. Na obeh lo-
kacijah bo organiziran pro-
metni dan, kjer bodo učenci 
sodelovali v različnih delav-
nicah in igrah,« je povedala 
Koligarjeva.
Obeta si tudi KRfest trajno-
stne mobilnosti: 20. sep-
tembra na parkirišču pri 
Krokodilnici na Bobovku, 
kjer bodo obiskovalci lahko 
spoznali različne trajnostne 
oblike prevoza, dan kasneje 
pa še na Joštu, kjer bodo v 
naravi razpravljali o priho-
dnosti mobilnosti in trajno-
stnega razvoja v Kranju.

Trajnostno na pot
S 1. septembrom se bo zače-
la akcija Kranjčan gre trajno-
stno na pot, ki občane spod-
buja, da za vsakodnevne poti 
uporabljajo trajnostne obli-
ke prevoza, kot so kolo, ski-

ro, javni prevoz ali hoja. Z 
akcijo bodo še posebej sku-
šali spodbuditi šolarje, da 
trajnostno prihajajo v šolo, 
je razložila Mojca Koligar in 
dodala, da je CTM pripravil 
tudi knjižico Gremo trajno-
stno na pot, ki bo otrokom 
na igriv in poučen način 
predstavila prednosti trajno-
stne mobilnosti. Vsi, ki bodo 

v septembru sodelovali v ak-
ciji in beležili trajnostne poti 
v šolo ali službo, bodo vklju-
čeni v nagradno žrebanje.
Več informacij je na www.
gorenjska.bike in FB strani 
Mobiln.si. Prijave na dogod-
ke so možne po e-pošti 
ctmgorenjska@mobiln.si ali 
na telefonski številki 030 
350 708.

Kranj se tudi letos pridružuje Evropskemu tednu mobilnosti. Potekal bo med 16. in 22. septembrom, 
a se aktivnosti odvijajo že od konca julija. V soboto, 31. avgusta, ste vabljeni na športni bazar.

Skupni javni prostor za vse

Ana Šubic

Kranj – V začetku avgusta je 
na začasnem skladiščnem 
prostoru in pretovoru nene-
varnih odpadkov na Prim-
skovem v Kranju prišlo do 
samovžiga mešanih komu-
nalnih odpadkov, ki so na-
menjeni pretovoru. Po poža-
ru so iz Javnega podjetja Ko-
munala Kranj sporočili, da 
se je ponovno izkazalo, kako 
pomembno je, da se v Kra-
nju in za okoliške občine za-
gotovita ustrezno moderno 
skladišče odpadkov in njihov 
pretovor zunaj naselij, za 
kar je Mestna občina Kranj v 
lanskem letu kupila zemlji-
šče ob avtocesti.
Komunala Kranj skladiščenje 
in pretovor odpadkov v začas-
nem skladiščnem prostoru 
na Primskovem izvaja že de-
setletje, odkar so dejavnost 
preselili iz Zbirnega centra 
Zarica. Trenutna lokacija je 
sicer tehnično ustrezna in 
ima vsa potrebna dovoljenja 
in presoje, vključno s požar-
no študijo. »Vendar je neu-
strezna glede na umestitev v 
mikrookolje, saj je moteča 
zaradi videza, hrupa in smra-
du. Sama dejavnost ni nevar-
na, ker gre vendarle za skla-
dišče nenevarnih odpadkov,« 
je dejal direktor podjetja Ma-
tjaž Berčon.
»Za takšen objekt bi morale 
poskrbeti občine, v katerih 
izvajamo gospodarsko javno 

službo zbiranja odpadkov. V 
manjših občinah namreč 
skladiščenje in pretovor po-
tekata v običajnih občinskih 
zbirnih centrih,« je opozoril 
Berčon, ob tem pa poudaril, 
da ima večina regij svoje re-
gijske centre za ravnanje z 
odpadki. »V Kranju oziroma 
na širšem območju Gorenj-
ske do tega nikoli ni prišlo 
zaradi različnih nesoglasij. 
Pred 20 leti je bil celo izde-
lan elaborat z več rešitvami, 
vendar so se jim vsi izogiba-
li, tako zaradi okoljskih kot 
tudi finančnih vidikov.«

Občina kupila zemljišče
Rešitev se je pojavila, ko je 
Mestna občina Kranj lani 
kupila zemljišče znotraj av-
tocestnega priključka Kranj 
vzhod, kjer bi Komunala 
Kranj lahko zagotovila sodo-
ben objekt za skladiščenje 
odpadkov. Vendar pa je Ob-
čina Šenčur kot ena od so-
lastnic javnega podjetja 
ostro nasprotovala umestitvi 
objekta na to lokacijo, šen-
čurski svetniki so celo spre-
jeli sklep o nasprotovanju.
Na Komunali Kranj menijo, 
da je bilo nasprotovanje posle-
dica pomanjkanja informacij. 
»V tistem času ni bilo znano 
nič drugega kot to, da je Me-
stna občina Kranj zemljišče 
kupila s tem namenom. Šele 
kasneje smo pristopili k za-
snovi objekta, ki ga bomo 
predstavili javnosti in občin-

skim svetom. Čeprav je objekt 
daleč od naselij in nima po-
sebnega okoljskega vpliva, 
smo ga zasnovali po visokih 
okoljskih in estetskih standar-
dih,« je zatrdil Berčon. Pro-
jekt so za zdaj predstavili žu-
panoma Kranja in Šenčurja, 
saj bo objekt umeščen na 
mejo teh dveh občin.

V Šenčurju omilili stališče
Po predstavitvi projekta je 
Občina Šenčur nekoliko 

omilila svoje stališče. Šen-
čurski župan Ciril Kozjek 
tako pravi, da je projekt mo-
derno zasnovan in ne kazi 
podobe okolice. »Končno 
odločitev, ali bomo na objekt 
znotraj avtocestnega pri-
ključka pristali ali ne, bodo 
podali naši svetniki,« je de-
jal. Ob tem je opozoril: »V 
tem trenutku objekta za 
skladiščenje odpadkov niti 
ni možno graditi, saj tega ne 
omogoča namenska raba 

zemljišča, kranjska občina 
pa nima potrjene spremem-
be občinskega prostorskega 
načrta.«
Za objekt znotraj avtoce-
stnega priključka po Berčo-
novih besedah trenutno po-
teka usklajevanje med 
Direkcijo RS za infrastruk-
turo, Občino Šenčur in 
Mestno občino Kranj glede 
cestnega priključka in ure-
janja skupne komunalne in-
frastrukture. »Pričakujemo, 

da bomo soglasje pridobili 
do konca avgusta in nato za-
čeli projektiranje ceste ter 
drugih komunalnih prik-
ljučkov. Naš cilj je pridobiti 
gradbeno dovoljenje v pri-
hodnjem letu in dokončati 
izgradnjo objekta do konca 
leta 2026,« se nadeja Ber-
čon. Naložbo ocenjujejo na 
šest milijonov evrov, po na-
vedbah direktorja pa jo mo-
rajo financirati občine, ki 
jim je namenjena.

Po samovžigu mešanih komunalnih odpadkov v začasnem skladišču za nenevarne odpadke na Primskovem v Kranju v Komunali Kranj znova opozarjajo 
na nujnost izgradnje modernega skladišča za odpadke in pretovor zunaj naselij.

Kdaj selitev skladišča za odpadke

Maša Likosar

Tako bo videti sodobno skladišče za odpadke in njihov pretovor znotraj avtocestnega priključka Kranj vzhod. / Foto: Protim RP

S Festivala za spodbujanje aktivne mobilnosti med 
starejšimi: vadba v fitnesu na prostem / Foto: arhiv CTM Kranj
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Kranj – Tudi v letošnji, že 
četrti sezoni, bo Kranjska 
dolga miza zapolnjena z lo-
kalnimi, torej gorenjskimi 
dobrotami, ki jih bodo kranj-
ski kuharski mojstri 5. sep-
tembra pripravili na sodo-
ben način. Eden od krožni-
kov pa bo drugačen, saj se 
bo gostujoči mojster David 
Skoko ozrl proti morju.
Zakaj na Gorenjsko prihaja 
David Skoko, prvi hrvaški 
kuharski mojster, ki ima 
kuharsko oddajo na 24Ki-
tchen? Ker je Kranj od leta 
1960 prijateljsko povezan s 
Puljem. V Banjolah družina 
Skoko že skoraj četrt stole-
tja vodi restavracijo Bateli-
na, ki ji je Michelinov vo-
dnik podelil oznako Bib 
Gourmand. V Batelini viso-
ko cenijo trajnostno kulina-

riko, sezonske sestavine in 
tesno povezavo z lokalnimi 
pridelovalci.
Poleg gostujočega kuharske-
ga mojstra bodo jedi pripra-
vili še kranjski mojstri Uroš 
Gorjanc (Gostilna Krištof), 
Aleš Kristan (Pr' Končovc), 
Tomaž Polenec (Restavracija 
in kavarna Brioni) ter Janez 
Šetina (Restavracija Elegans 
hotela Brdo), hkrati pa pri 
pripravi in zasnovi tokratne 
Kranjske dolge mize sodelu-
jejo tudi ekipe Gostilne Re-
kar, Gostilne Lakner ter Bis-
troja Sonet.
Kranjski kuharji se bodo na 
tokratnem zelenem kulina-
ričnem dogodku znova osre-
dotočili na lokalne sestavine. 
»Sodelovanje mi pomeni 
dragoceno izkušnjo z vrhun-
sko ekipo. Hkrati me veseli, 
da lahko sodelujemo na do-
godku, ki poživi kulinarično 
dogajanje v Kranju,« je po-
vedal Aleš Kristan, ki z dru-
žino na Javorniku nad Kra-
njem vodi turistično kmetijo 
Pr' Končovc.
Na vprašanje, kaj lahko go-
stje pričakujejo na letošnji 
Kranjski dolgi mizi, pa je 

Tomaž Polenec, ki z ženo 
Barbaro vodi kranjsko Resta-
vracijo in kavarno Brioni, 
pojasnil: »Predvsem odlične 
lokalne surovine ter kanček 
humorja.« Poleg lokalnih se-
stavin in sodelovanja Kranj-
ska dolga miza v ospredje 
postavlja še okolju prijazno 
kulinariko (ogibanje plastiki 
za enkratno uporabo, težnjo 
k čim manj odpadkov, pou-
darjanje uporabe kakovostne 
vode iz pipe in podobno). 
Hkrati na Zavodu za turi-
zem in kulturo Kranj spod-
bujamo goste, naj se na kuli-
narični dogodek odpravijo 
peš, s kolesom oziroma na 
okolju prijazen način.
Morda še to: zanimanje go-
stov za zeleni kulinarični do-
godek je tudi letos veliko, 
nekaj vstopnic pa je še na vo-
ljo na vseh Eventimovih pro-
dajnih mestih ter v Kranjski 
hiši (Glavni trg 2). Kot zapi-
sano, bo Kranjska dolga 
miza letos 5. septembra na 
vrtu gradu Khislstein z za-
četkom ob 17. uri. Če vreme 
ta dan ne bo ugodno, bo do-
godek en teden kasneje, to-
rej 12. septembra.

V prvi polovici septembra bo na vrtu gradu Khislstein znova pogrnjena miza za več kot sto gostov.

Kmalu: Kranjska dolga miza

Mina Mokar in 
Tamara Maržič

Kranj – Program Prešernega 
poletja se končuje s 13. sep-
tembrom. Za nami je mu-
hasto poletje, vročinski valo-
vi in burne nevihte, kar je za 
organizatorje, ki prirejamo 
dogodke na prostem, težko – 
do zadnjega ne vemo, ali 
bomo dogodek lahko izpelja-
li ali ne. A na Zavodu nam je 
uspelo od maja do konca av-
gusta izpeljati skoraj vse do-
godke. Pred nami pa je še 
bogato dogajanje in vabim 
vas, da se nam pridružite. 
Izkoristite obisk dogodkov 
za raziskovanje kranjske tu-
ristične ponudbe, vstopnice 
za dogodke Prešernega pole-
tja namreč omogočajo 
20-odstotni popust na neka-
tera kranjska doživetja.
Kaj nas torej še čaka: nekaj 
zanimivih kulinaričnih do-
godkov (Odprta kuhna Kranj 
31. 8., Kranjska dolga miza 
5. 9., Kr'Petek je! 6. 9. in 
Dan kranjske klobase in piva 
13. in 14. 9.), dva velika kole-
sarska spektakla (Kolesarski 

praznik 31. 8. in 1. 9. ter 
L'Etap Slovenia 7. in 8. 9.), 
zaključni koncert v Letnem 
gledališču Khislstein (Gi-
bonni 7. 9.), za zaključek pa 
modna revija na Glavnem 
trgu 13. 9. Več o prihajajočih 
dogodkih vam povedo orga-
nizatorji sami, na Zavodu pa 
smo veseli podatka, da je do-
godke na gradu Khislstein 
obiskalo okoli sto tujih obi-
skovalcev iz 16 različnih 
držav.
Nasploh je turistična sezona 
v Kranju odlična, ponudniki 
nočitvenih kapacitet so se 
nam to poletje pohvalili gle-
de zasedenosti. Uradni po-
datki (Statistični urad RS) pa 
kažejo, da je število nočitev v 
poletnih mesecih (maj–julij) 
končno preseglo številke iz 
leta 2019, in sicer za okoli 
22 odstotkov. Domači gostje 
predstavljajo le okoli pet od-
stotkov vseh naših gostov, 
večina pa je tujcev. Prav tako 
nas veseli, da nam je v začet-
ku avgusta uspelo v Rove 

pod starim Kranjem vpeljati 
sistem, ki obiskovalcem 
omogoča samostojni ogled. 
Odziv je več kot odličen, tak 
ogled si je v dveh tednih 
izbralo že čez 400 tujih in 
domačih obiskovalcev mes-
ta. Vabljeni tudi bralci 
Kranjskih novic.
Klemen Malovrh, direktor 
ZTKK

Velika nagrada Kranja
Kranjski kolesarski praznik 
bo letos 31. 8. in 1. 9., ko bo 
Kranj ponovno najbolj kole-
sarsko mesto v Sloveniji. So-
bota je namenjena kriterij-
skim dirkam. Mladi upi 
kolesarstva začnejo ob 14.30, 
otroci, ki še ne trenirajo ko-
lesarstva, pa so vabljeni na 
start ob 18.30. Vrhunec dne-
va je nočni kriterij, atraktiv-
na dirka v soju žarometov, s 
startom ob 21. uri. Za zaklju-
ček pa zabava s koncertom 
Gino & band.
V nedeljo bodo kolesarji dir-
kali za že 56. Veliko nagrado 

Kranja I GP Kranj powered 
by I FEEL SLOVENIA. Po 
kranjskih ulicah se bodo vo-
zili od 13. ure dalje in kar 13-
krat prevozili Jelenov klanec. 
Udeležbo sta potrdili dve ra-
zvojni ekipi (UAE Team 
Emirates in CTF Victorious) 
in ena UCI Pro ekipa (Corra-
tec Vini Fantini).
Vabljeni, da zadnji počitni-
ški konec tedna s kolesom 
ali brez preživite v kolesarski 
družbi. 
Maša Zevnik, KK Sava 

Mestna modna revija 
2024
Poletje se v Kranju že tradi-
cionalno končuje z Mestno 
modno revijo, na kateri se 
bodo predstavili nekateri 
kranjski butiki in modni 
oblikovalci, ki delujejo v sta-
rem mestnem jedru ali tik 
ob njem. Skupaj smo prip-
ravili 13 različnih kolekcij – 
vse od spodnjega perila, pi-
žam, v intage oblek, 
večernih izhodov pa vse do 

malo bolj drznih stilskih 
kombinacij.
Za pričeske bo poskrbel fri-
zer Dan Petrich z asisten-
tom Urhom Prosenom, vi-
zažistka in tudi ena od 
oblikovalk bo Lea Behek, za 
mešalko Dalaj Egol Recycle-
man, program pa povezuje 
Ajdin Huzejrović, ki se bo 

predstavil tudi s svojo mo-
dno kolekcijo.
Mestna modna revija je pri-
jeten dogodek v centru Kra-
nja, ki nam pokaže, da četu-
di imamo majhno mestno 
jedro, se v njem še vedno 
najde veliko izbire za vse 
modne sladokusce. 
Ajdin Huzejrović

Letošnja poletna turistična sezona je rekordna, dogodki Prešernega poletja vabijo v mesto še vse do sredine septembra.

Septembra še poletno vzdušje

Velika nagrada Kranja / Foto: Luka Vovk

Gibonni v Letnem gledališču Khislstein / Foto: Primož Pičulin

Vse od leta 2021 je ob koncu poletja zeleni kulinarični dogodek, imenovan Kranjska dolga 
miza, na vrtu gradu Khislstein. / Foto: Mediaspeed/arhiv ZTKK

Mestna modna revija / Foto: arhiv ZTKK
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Kranj – Skupina The Dubli-
ners je tista, ki je ob koncu 
20. stoletja postavila irske 
narodne pesmi na svetovni 
glasbeni zemljevid. Pravi ve-
seljaki, ki so postali zaščitni 
znak Irske in varuhi irske 
glasbene zapuščine. Po pet-
desetih letih delovanja, v ka-
terih je skupina preživela 
številne spremembe v zased-
bi, so prenehali igrati sku-
paj. Po letu 2012 pa so neka-
teri člani ustanovili skupino 
The Dublin Legends. Z veli-
ko srčnostjo nadaljujejo 
glasbeno zapuščino The 
Dublinersev in svoje poslu-
šalce že po nekaj minutah 
na odru popeljejo v pristno 
irsko vzdušje. Tako je bilo 
tudi na odru Letnega gledali-
šča Khislstein, kjer so irske 
legende nastopile 16. avgu-
sta. Posebnost koncerta je 
bila ta, da je skupina zadnjič 
igrala v Sloveniji leta 2014. 
Letos imajo močno turnejo 
po zahodni Evropi, a v Slove-
niji so se ustavili le v Kranju.
Nekateri obiskovalci koncer-
ta so nam z navdušenjem 
povedali, da je bil to zagoto-
vo najboljši koncert te pole-
tne sezone v Kranju. Poleg 
dobre glasbe in prijetnega 
vzdušja je obiskovalce na-
smejal tudi irski humor, s 
katerim so nagovarjali publi-
ko. Da je bil koncert res ne-
kaj posebnega, dokazuje 
tudi to, da so prišli v Kranj 
poslušat irske legende tudi 
ljudje iz Avstrije, Italije, Hr-
vaške in Irske.
Fantje, ki so sicer v Sloveniji 
poznali le Ljubljano, za 

Kranj pa prej še niso slišali, 
so z nami na kratko delili 
svojo kranjsko izkušnjo. V 
njihovem imenu je na nekaj 
naših vprašanj odgovoril ki-
tarist Shay Kavanagh, ki v 
skupini igra od leta 2016.

Kakšna je bila vaša izkušnja 
s kranjsko publiko, s prizo-
riščem?
Letno gledališče Khislstein 
je zelo dobro prizorišče z od-
lično akustiko. Organizatorji 
in odrska ekipa so poleg 
strokovnosti izkazali tudi ve-
liko ustrežljivosti. Občinstvo 

pa nas je navdušilo s svojo 
toplino in dojemljivostjo.

V Kranju ste bili tri dni. Ste 
si lahko privoščili kakšen 
sprehod po mestu, kakšen 
vtis je mesto pustilo na vas?

Za ogled mesta nismo imeli 
prav veliko časa, a smo se 
sprehodili po starem delu. 
Ker se nam je zdelo zanimi-
vo, smo si želeli, da bi imeli 
za raziskovanje več časa.

Ko gostujete v tujini, kaj si 
najraje domov odnesete kot 

spominek in kaj ste si od-
nesli iz Kranja?
Sam si po navadi kupim lo-
kalni sir in vino. Kot spomin 
si vedno kupim tudi majico. 
A tu smo bili med vašimi 
prazniki, naš obisk je bil kra-
tek in tako žal nisem imel 
priložnosti za nakup.

Imate še kakšno zgodbo, ki 
se vam je v Kranju dogodila 
in bi jo radi delili z domači-
ni? Morda kakšna misel, ki 
bi nam jo predali po vašem 
obisku pri nas?
Zelo mi je bilo všeč pivo 
Union. Želel bi si, da bi ga 
lahko dobil tudi na Irskem. 
Vsem pa se nam je zdelo, 
da ste domačini zares zelo 
prijazni. Žal nam je bilo, 
da nismo imeli več časa za 
druženje z vami in za razi-
skovanje mesta. Zato se ve-
selimo ponovnega prihoda 
k vam.

Manca Strugar

The Dublin Legends na kranjskem odru / Foto: arhiv ZTKK

Kranj – V Kranju smo se od 
mogočne, več kot 30 metrov 
visoke in 110 let stare sekvo-
je ob Gimnaziji Kranj mora-
li posloviti. Mogočne lepoti-
ce, ki se dvigajo visoko v 
nebo, lahko še vedno obču-
dujete v Preddvoru, na za-
četku parkirišča hotela Bor, 
kar je odlična priložnost za 
krožni kolesarski izlet iz 
mesta na podeželje. Mi pri-
poročamo 27 kilometrov dol-
go 1. etapo Karavanških ko-
lesarskih pentelj. Gre za gor-
skokolesarsko avanturo, ki 
povezuje kraje na in pod po-
bočji Karavank.

Prva etapa se začne pred 
mestnim vodnjakom na 
Glavnem trgu. Odpravimo 
se proti knjižnici, naredimo 
ovinek mimo kranjske gim-
nazije, kjer še zaslutimo 
mogočnost pred kratkim 
odstranjene kranjske sekvo-
je, nato pa mimo Prešerno-
vega gaja proti športnemu 
parku in naprej proti Rupi. 
Na vrhu naselja zavijemo 
desno v gozd. Spustimo se 
pod avtocesto in strmo 
dvignemo do Ilovke. Po 
poljski cesti v smeri pose-
stva Brdo se nam odpira ču-
dovit pogled na Triglav. 
Nato tik pred Gostilno Kri-
štof zavijemo v Predoslje in 

čez polje v vas Suha, kjer se 
držimo desno. Kmalu prei-
demo na makadamsko ces-
to, ki nas pripelje do reke 
Kokre. Nadaljujemo po nje-
nem levem bregu, po učni 
poti. Ko pridemo ponovno 
do asfaltne ceste, zavijemo 
levo proti Bregu ob Kokri in 
čez polje, z razgledom na 
Hudičev boršt in že smo v 
Preddvoru.
Sprehod v senci mogočnih 
sekvoj nas prijetno ohladi po 
kolesarskih naporih, nato pa 
si privoščimo še počitek in 
okrepčilo ob jezeru Črnava. 
Ko smo pripravljeni, pot na-
daljujemo do Spodnje Bele. 
Pred Kokrico naredimo še 
postanek pri Bobovških jeze-
rih, nato pa se vrnemo do 
glavne ceste, ki jo prečkamo, 
in se mimo telovadnice na 
prostem ob posestvu Brdo 
usmerimo na kolesarsko ste-
zo. V Kranj se vrnemo mimo 
vojašnice.

Eva Pirnat

Kranj – Trgovina Kranjske 
hiše si prizadeva na enem 
mestu zbrati izdelke, ki 
predstavljajo Kranj in Slove-
nijo. Večina izdelkov je tako 
lokalnega porekla, najde pa 
se jih tudi nekaj iz širšega 
slovenskega prostora, kot so 
recimo izdelki Solin, Oskar-
ja Kogoja, idrijske čipke, ki 
jih izdeluje Vanda Lapajne, 
in nekatere knjige ter ze-
mljevidi.

Rdeča nit trgovine je stran-
kam ponuditi bogat nabor 
izdelkov, ki nosijo kranjsko 
oziroma slovensko zgodbo, 
ki se z nakupom izdelka po-
nese v svet. Hkrati trgovina 
ponuja prostor lokalnim 
umetnikom in proizvajal-
cem, da svoje izdelke 
predstavijo širši javnosti.
Med drugimi lahko v trgovi-
ni najdete izdelke Lup by 
Tina, Mama Paula in Zgod-
be iz gline. Pod znamko Lup 
by Tina se skrivajo čudovite 
kvačkane igrače ali figurice, 

ki jih izdeluje Tina Pintar. V 
trgovini boste našli simpa-
tične magnetke in obeske za 
ključe v obliki čebelice. 
Hana je glavna ustvarjalka 
blagovne znamke Mama 
Paula, pod okriljem katere 
se razprostira sladki svet čo-
koladnih in ostalih dobrot. 
Ne spreglejte čokoladnega 
kipa dr. Franceta Prešerna, 
ki ga je Hana zasnovala po-
sebej za trgovino Kranjske 
hiše. Izbirate lahko med 
mlečno in temno čokolado. 

Zgodbe iz gline piše Petra 
Markič, ki poleg unikatnih 
keramičnih izdelkov ponuja 
tudi delavnice z glino za otro-
ke, pare, starše z otroki in za 
ženske. V trgovini boste naš-
li njene glinene skodelice in 
lonce za rože. Naj gre za po-
slovno darilo, spominek ali 
darilo za najdražje, vas tu 
čaka raznolik nabor izdelkov, 
kjer vsak nosi svojo zgodbo.
Do konca oktobra lahko s 
tem člankom izkoristite 20 
odstotkov popusta na vse iz-
delke v trgovini.

Eva Pirnat

Več kot trgovina 
s spominki

V Kranju orjaške sekvoje ni več, orjaške lepotice pa lahko še vedno občudujete v Preddvoru. To je odlična priložnost za krožni 
kolesarski izlet iz mesta na podeželje.

Kolesarjenje od sekvoje do sekvoje

The Dublin Legends z veliko srčnostjo nadaljujejo glasbeno zapuščino The Dublinersev in svoje 
poslušalce že po nekaj minutah na odru popeljejo v pristno irsko vzdušje.

The Dublin Legends 
znova v Sloveniji

Kolesarjenje po Karavanških kolesarskih pentljah / Foto: Jošt Gantar

Trgovina Kranjske hiše / Foto: arhiv ZTKK Nekateri obiskovalci koncerta so nam z 
navdušenjem povedali, da je bil to zagotovo 
najboljši koncert te poletne sezone v Kranju. 
Poleg dobre glasbe in prijetnega vzdušja je 
obiskovalce nasmejal tudi irski humor, s 
katerim so nagovarjali publiko.
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Dogodki od 1. do 30. septembra

Nedelja, 1. september, ob 10.00, Park Enigma
1. obletnica odprtja Parka Enigma

Nedelja, 1. september, ob 10.00, Kranj
Velika nagrada Kranja – Memorial Filipa Majcna

Ponedeljek, 2. september, ob 18.00, Medgeneracijski center 
Kranj
Svetovanje staršem otrok s posebnimi potrebami

Sreda, 4. september, ob 15.30, Medgeneracijski center Kranj
Družabni plesi

Sreda, 4. september, ob 16.00, Medgeneracijski center Kranj
Šah

Četrtek, 5. september, ob 17.00, vrt gradu Khislstein
Kranjska dolga miza

Petek, 6. september, ob 16.00, Prešernov gaj
Spominska svečanost bazoviškim junakom

Petek, 6. september, ob 17.00, Glavni trg
Kr' petek je!

Sobota, 7. september, ob 11.00, Kranjska hiša
Brezplačen Arhitekturni sprehod po starem mestnem 
jedru

Sobota, 7. september, ob 16.00, Slovenski trg
I Feel Slovenia L'etape Slovenia By Tour De France

Sobota, 7. september, ob 21.00, KluBar gastropub
Večeri Z Okusom: Leya Leanne

Sobota, 7. september, ob 21.00, Letno gledališče Khislstein
Gibonni

Nedelja, 8. september, ob 9.00, Slovenski trg
I Feel Slovenia L'etape Slovenia by Tour de France

Ponedeljek, 9. september, ob 17.00, Medgeneracijski center 
Kranj
Joga obraza

Ponedeljek, 9. september, ob 17.00, Akademija gibanja in 
veščin
Teden odprtih vrat v Akademiji gibanja in veščin Kranj

Ponedeljek, 9. september, ob 19.00, prostori društva Joga v 
vsakdanjem življenju Kranj
Vadba joge

Torek, 10. september, ob 19.00, prostori društva Joga v 
vsakdanjem življenju Kranj
Vadba joge

Sreda, 11. september, ob 16.00, Medgeneracijski center Kranj
Šah

Sreda, 11. september, ob 19.00, prostori društva Joga v 
vsakdanjem življenju Kranj
Vadba joge

Četrtek, 12. september, ob 17.30, Medgeneracijski center Kranj
Maketarske delavnice

Petek, 13. september, ob 16.00, Medgeneracijski center Kranj
Družabni večer – tarok

Petek, 13. september, ob 17.00, Glavni trg
Dan kranjske klobase in piva

Petek, 13. september, ob 17.00, Center trajnostne mobilnosti 
Kranj
S kolesi na Stražiško tržnico

Petek, 13. september, ob 18.00, Glavni trg
Modna revija

Petek, 13. september, ob 19.00, Galerija Zveze kulturnih 
društev Kranj
Fotografska razstava Kulturnega društva likovnikov 
Kranj

Sobota, 14. september, ob 17.00, Glavni trg
Dan kranjske klobase in piva

Sobota, 14. september, ob 20.00, KluBar gastropub
Hamo in Rudi Bučar – 10 let!

Ponedeljek, 16. september, ob 16.00, Center trajnostne 
mobilnosti Kranj
Doživi in okusi Krskolesom

Ponedeljek, 16. september, ob 17.00, Medgeneracijski center 
Kranj
Joga obraza

Ponedeljek, 16. september, ob 19.00, prostori društva Joga v 
vsakdanjem življenju Kranj
Vadba joge

Torek, 17. september, ob 17.00, Bobovška jezera
Kranj, udobno mesto za življenje mladih

Torek, 17. september, ob 19.00, prostori društva Joga v 
vsakdanjem življenju Kranj
Vadba joge

Sreda, 18. september, ob 8.00, Osnovna šola Orehek
Park 'n' Play Kranj

Sreda, 18. september, ob 19.00, prostori društva Joga v 
vsakdanjem življenju Kranj
Vadba joge

Petek, 20. september, ob 16.00, Mlaka–Bobovek–Brdo
Krfest trajnostne mobilnosti

Sobota, 21. september, ob 9.00, Dom na Joštu
Krfest trajnostne mobilnosti

Sobota, 21. september, ob 21.00, KluBar gastropub
RVR River in Guilty Of Joy

Ponedeljek, 23. september, ob 10.00, Medgeneracijski center 
Kranj
Predstavitev igre Križem kražem

Ponedeljek, 23. september, ob 16.30, Medgeneracijski center 
Kranj
Vesele urice – francoščina

Ponedeljek, 23. september, ob 17.00, Medgeneracijski center 
Kranj
Joga obraza

Ponedeljek, 23. september, ob 19.00, prostori društva Joga v 
vsakdanjem življenju Kranj
Vadba joge

Torek, 24. september, ob 18.00, Medgeneracijski center Kranj
Tečaj mednarodnega jezika esperanto

Torek, 24. september, ob 18.00, Medgeneracijski center Kranj
Qigong

Torek, 24. september, ob 18.00, Ljudska univerza Kranj
Umetnost pospravljanja

Torek, 24. september, ob 19.00, prostori društva Joga v 
vsakdanjem življenju Kranj
Vadba joge

Sreda, 25. september, ob 16.30, Medgeneracijski center Kranj
Namizni tenis – turnir

Sreda, 25. september, ob 16.00, Medgeneracijski center Kranj
Šah

Sreda, 25. september, ob 17.00, Medgeneracijski center Kranj
Čuječnost

Sreda, 25. september, ob 19.00, prostori društva Joga v 
vsakdanjem življenju Kranj
Vadba joge

Četrtek, 26. september, ob 10.00, Medgeneracijski center Kranj
Umovadba in druženje

Četrtek, 26. september, ob 17.30, Medgeneracijski center Kranj
Maketarske delavnice

Petek, 27. september, ob 16.00, Medgeneracijski center Kranj
Družabni večer – tarok

Petek, 27. september, ob 17.00, vrt hiše  Krice krace
Dan odprtih vrat Krice krace

Sobota, 28. september, ob 21.00, KluBar gastropub
Joške v'n, Večer slovenske glasbe

Ponedeljek, 30. september, ob 10.00, Medgeneracijski center 
Kranj
Predstavitev igre križem kražem

Ponedeljek, 30. september, ob 17.00, Medgeneracijski center 
Kranj
Joga obraza

Ponedeljek, 30. september, ob 18.30, Medgeneracijski center 
Kranj
Telovadba za dame

Ponedeljek, 30. september, ob 19.00, prostori društva Joga v 
vsakdanjem življenju Kranj
Vadba joge

Vsako soboto od 7.00 dalje v neposredni bližini cerkve sv. 
Kancijana in vsako soboto od 8.00 dalje na Glavnem trgu
Mestna tržnica in tržnica pri vodnjaku

Vsak dan ob 11.00 in 18.00
Info center SOS Proteus

Vsak ponedeljek, sredo, soboto, nedeljo ob 11.30 in vsak 
torek, četrtek, petek ob 18.00
Klasičen voden ogled Kranja

Vsak torek in petek ob 17.00 ter vsako soboto in nedeljo ob 
10.00
Redno vodenje po Rovih pod starim Kranjem

Vsak ponedeljek in četrtek ob 17.00, vsako sredo ob 11.00 ter 
vsako soboto in nedeljo ob 13.00
Rovi pod starim Kranjem: Digitalni potep, Mesto skriva, 
podzemlje odkriva

Vsak torek ob 11.30 in petek ob 16.00
Redno vodenje po kanjonu reke Kokre

Organizatorji si pridržujejo pravico do spremembe programa.

Prebivalci Mestne občine 
Kranj, vabimo vas k izpol-
njevanju kratke ankete, ki bo 
pripomogla k odkrivanju va-
ših pogledov na razvoj turiz-
ma v destinaciji.
Raziskave so pomemben del 
nalog, ki jih opravlja Zavod 
za turizem in kulturo Kranj. 
Rezultati raziskav služijo na-
daljnjemu razvoju in so 
smerokaz, v katero smer se 
mora destinacija razvijati. 
Korak k bolj trajnostno na-
ravnanemu turizmu je te-
snejši stik s ponudniki, ob-
čani in obiskovalci.
V ta namen je Zavod za turi-
zem in kulturo Kranj v okvi-
ru Zelene sheme slovenske-

ga turizma tudi letos 
pripravil anketni vprašalnik 
za turistične deležnike, obi-
skovalce in prebivalce. An-
ketiranje bomo po segmen-
tih izvajali čez celotno leto.
Z anketnim vprašalnikom 
za prebivalce želimo na de-
stinaciji preveriti zadovolj-
stvo prebivalstva na podro-
čju turizma.

Anketa o razvoju 
turizma v Kranju
Tamara Maržič

Povezava do ankete
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Gozd v Kovačnici
Kamnik–Kranj–KAOS–Kovačnica je pot, Error v nadaljevanju pa naslov murala, ki ga je vizualni 
umetnik Oliver Pilić iz Kamnika ustvaril med umetniško rezidenco v okviru letošnjega festivala 
sodobnega kolaža KAOS v Kranju.

Kranj – Že tradicionalni Fe-
stival sodobnega kolaža 
KAOS – letos je bil na spore-
du petič – se je v začetku av-
gusta sicer zaključil, mural, 
ki ga je v okviru festivala 
ustvaril kamniški umetnik 
Oliver Pilić, pa bo na dvo-
riščnem zidu Kovačnice 
morda ostal še naslednjih 
»x« let.
»To je moj prvi mural sploh, 
k sodelovanju pa me je pova-
bila programska vodja festi-
vala, tudi sama odlična kola-
žistka Maruša Štibelj,« je ob 

svojem delu povedal Oliver 
Pilić, sicer širše prepozna-
ven grafik in slikar ter foto-
graf. Njegova prva asociaci-
ja, ko je v Kovačnici videl 
dvoriščno steno, obkroženo 
s fasadami treh stavb, pa je 
bila: »Sem je treba umestiti 
gozd.«
Avtor je pri začetni ideji 
vztrajal in je za motiv na ste-
ni uporabil fotografijo, ki jo 
je posnel v gozdu ob glavni 
cesti v Kamniško Bistrico. 
Dolge sence, ki so ob sonč-
nem zahodu padale z dreves, 
so motiv naredile še nekoliko 
bolj abstrakten, podobo pa je 

v procesu dela Pilić še doda-
tno obdelal. »Ko sem si od 
daleč ogledal zid, kjer bo mu-
ral, sem zadaj opazil cerkev 
in jo vključil v kontekst. V sli-
ko sem sublimno čez celotno 
višino in širino umestil križ, 
ki je sicer komaj opazen, am-
pak če je gledalec pozoren, ga 
lahko hitro opazi. Na cerkvi 
se od daleč vidijo tudi svetli 
in temni odtenki rdečih stre-
šnikov, ki vibrirajo podobno, 
kot to velja za razmerja v goz-
du na muralu,« je o umetni-
škem delu povedal ustvarja-
lec, ki je fotografijo najprej 
obdelal na računalniku v do-

mačem ateljeju. Spremenil 
jo je v linearni raster, ki ga si-
cer pogosto uporablja v grafi-
ki, podobo pa nato natisnil in 
se v zaključni fazi lotil ume-
ščanja slike na zid.

Fotografija v linearnem ra-
stru je razdeljena na kvadra-
te in potiskana na poliestr-
sko tkanino, ki je primerna 
za zunanjo uporabo. Prešte-
li smo kar 192 kvadratnih 
plošč formata okrog 30 x 30 
centimetrov, ki so v logič-
nem zaporedju lepljene v 
nekakšno mrežo od leve 
zgoraj proti desni spodaj. 
Pri lepljenju na steno je upo-
rabil večnamensko zelo ob-
stojno lepilo. »To bo držalo 
naslednjih 500 let, kot že 
stoji cerkev v ozadju,« v du-
hovitem tonu pove Oliver Pi-
lić, ki je mural zaključil v še-
stih dneh, saj lepljenje na 
zid v dneh, ko je deževalo, ni 
bilo mogoče.

Gozdna krajina v rdečem
V Pilićevem muralu ne vsto-
pamo v pričakovano gozdno 
zelenje, saj nas na steni pri-
čaka drevesna krajina v rde-

čem. »Rdeča je komplemen-
tarna zeleni. Človeški vid 
deluje tako, da vidimo odbi-
to svetlobo, in ne tiste, ki je v 
samem predmetu. Torej vi-
dimo odboj rumene in mo-
dre, ki da zeleno. Dejanska 
barva pa je tista, ki ostane – 
torej rdeča. Gre za obrat,« 
na gledalčevo vprašanje, za-
kaj v poslikani steni name-
sto pričakovanega zelenja 
opazuje drevesno krajino v 
rdečem, odgovarja Oliver Pi-
lić, ki je z opravljenim de-
lom zelo zadovoljen: »Glede 

na to, da gre za moje prvo to-
vrstno delo, lahko rečem, da 
mi je zelo dobro uspelo.« 
Pozitivne odzive na ustvar-
jalno delo je prejemal tudi 
od umetniških kolegov in 
nekaterih mimoidočih, ki so 
ga ob delovnih odmorih na 
dvorišču opazovali pri delu.
Pilić je še dodal, da je v mo-
tivu želel v ospredje postavi-
ti tudi problematiko podneb-
nih sprememb, krčenja 
gozdov, še posebej pa potre-
bo po zelenih površinah v 
urbanih okoljih.

Igor Kavčič

Oliver Pilić je v tematiki murala v ospredje postavil podnebne spremembe. / Foto: Igor Kavčič

Kranj – Plečnikovo stopnišče 
in vodnjak, veliki kipi na 
Slovenskem trgu, spomin-
ske postavitve na mestnem 
pokopališču, v Prešernovem 
gaju in druge vidnejše kul-
turne in arhitekturne točke 
so le del bogate serije kultur-
ne in arhitekturne dediščine 
Kranja, ki jo na fotografski 
razstavi v Mestni knjižnici 
Kranj predstavlja vizualna 
umetnica in oblikovalka Mia 
Mihelich, ki deluje tudi na 
umetniškem polju oblikova-
nja tekstilij, posveča pa se 
tudi glasbi in pisanju.
Čeprav si na razstavi ogledu-
jemo znane motive iz kranj-
skega urbanega okolja, pa 
nas avtorica preseneti v svo-
jih pogledih nanje. Nenava-
dni zorni koti in zanimivi 
detajli, ki jih naš površni po-
gled pogosto spregleda, ple-
menitijo njeno fotografsko 
zgodbo. »Gre za subtilen po-
gled in interpretacijo kultur-
ne dediščine našega mesta, 

ki jo avtorica s svojim izo-
strenim pogledom (in objek-
tivom) zasleduje skozi daljše 
obdobje,« je k razstavi zapi-
sala knjižničarka Petra Pu-
har, ki je v pogovoru z Mio 
Mihelich predstavila njeno 
fotografsko ustvarjanje.
»Gre za zelo bogat fotograf-
ski cikel, iz katerega bi lahko 
izbrala vsaj od 200 do 300 

različnih motivov, saj gre za 
zbirko, ki je v stalnem nasta-
janju. Nazadnje sem vanj re-
cimo vključila sekvojo, ki je 
po 110 letih v soboto odšla v 
zgodovino,« je povedala 
umetnica, ki se s fotografijo 
ukvarja že od otroških let in 
je svoja dela predstavila že 
na več skupinskih in samo-
stojnih razstavah.

Tokrat je na ogled postavila 
24 fotografij v črno-beli teh-
niki. »Črno-bela fotografija 
je pogosto bolj barvita kot pa 
barvna. Tu lahko začutiš sve-
tlobo, sence, skrite detajle, 
glede na tematiko, ki jo 
predstavljam, pa tudi zgodo-
vinskost in brezčasnost.« 
Razstava bo na ogled do 27. 
septembra.

Igor Kavčič

Pogled skozi dvoriščno okno Kovačnice je bogatejši za 
slabih 19 kvadratnih metrov gozda. / Foto: Igor Kavčič

Mia Mihelich ustvarja fotografsko serijo, ki nikoli ne neha nastajati. / Foto: Igor Kavčič

V Mestni knjižnici Kranj se s serijo fotografij predstavlja vizualna umetnica Mia Mihelich iz Kranja.

Tretja dimenzija fotografije

.....ne vrag, le sosed bo mejak!
51.
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KAMNIK, 6. - 8. september 2024

Mural je širok 
približno 7,5 in visok 
2,5 metra in skupaj 
zajema skoraj 19 
kvadratnih metrov.
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Kranj – Četrta edicija enega 
najpomembnejših festivalov 
fotografske umetnosti v regi-
ji, Kranj Foto Fest 2024, se je 
v Ljubljani sicer začela sredi 
prejšnjega tedna z razstava-
ma del nekaterih fotografov, 
izbranih na javnem razpisu, 
že dan kasneje pa je slovesno 
odprtje, oplemeniteno z vo-
denimi ogledi festivalskih fo-
tografij, tradicionalno pote-
kalo v Layerjevi hiši.
Osrednja tema letošnjega fe-
stivala – Kolektivni odziv – 
se je oblikovala spontano ob 
pripravah na festival. Ob 
tem je soustanoviteljica in 
direktorica festivala Fernan-
da Prado Verčič povedala: 
»Za javni razpis razstav leta 
2024 smo se drzno odločili, 
da umaknemo tematske 
omejitve, kar se je izkazalo 
za osvobajajoče. Prejeli smo 
mnogo kolektivnih del ali 
del parov. Obenem smo v 
Sloveniji in tujini opazili ne-
naden pojav kolektivov, sku-
pin in združenj različnih ge-
neracij ter jih, časom 
primerno, povabili k sodelo-
vanju na okrogli mizi v 
prvem tednu festivala. Mor-
da je prav fotografski festival 
sam po sebi en velik kolek-
tiv. Ta seveda v svojem obse-
gu obstaja v času festivala, 
vsekakor pa je kolektiv orga-
nizatorjev, producentov in 
kuratorjev tisti, ki ostaja.«

Predstavljajo se izbrani 
avtorji
Na letošnji brezplačni javni 
poziv je prispelo kar 1014 
prispevkov fotografov in fo-
tografinj skoraj sto različnih 
narodnosti s šestih celin. Ži-
rija je nagradila dvajset pro-
jektov, od tega enega zmago-
valca in 19 umetnikov v 
ožjem izboru (kar trije med 
njimi nastopajo v duetu).
Zmagovalec natečaja je pos-
tal slovensko-nemški ume-
tniški duet Ana Zibelnik in 
Jakob Ganslmeier, v ožjem 
izboru pa sta še dva sloven-
ska fotografa, Blaž Gutman 
in Jaka Teršek. Žirija je 
prvonagrajena posebej po-

hvalila zaradi njune sposob-
nosti, da predstavita večdi-
m e n z i o n a l n o s t  n a š e 
kolektivne odpornosti, ki jo 
trenutno spodkopava polari-
zacija družbe.
Razstave izbranih avtorjev 
so na ogled na različnih lo-
kacijah v Kranju in tudi v 
Ljubljani, kjer je med dru-
gim v Galeriji Fotografija na 
ogled tudi razstava Obljube, 
vpisane v led, puščen na 
soncu avtorice Kiane Hayeri, 
prejemnice nagrade Leica 
Oskar Barnack Award 2022. 
Razstava predstavlja življe-
nja žensk v Afganistanu pod 
talibanskim režimom s po-
sebnim poudarkom na nji-
hovem boju za svobodo in 
pravice.

Zmagovalca razstavljata v 
Stolpu Škrlovec
Zmagovalec javnega razpisa 
Kranj Foto Fest 2024, ume-
tniški duo Ana Zibelnik in 
Jakob Ganslmeier, se v Gale-
riji Janeza Puharja v Stolpu 
Škrlovec predstavlja s serijo 
fotografij z naslovom Pre-
lomnica. Avtorja z razstavo 
raziskujeta psihološke učin-
ke ekološke tesnobe in druž-
bene polarizacije, še poseb-
no med mladimi, v prvi vrsti 
pa presega dokumentiranje 
fizičnih posledic podnebnih 
sprememb in se osredotoča 
predvsem na globlje družbe-
ne in psihološke razsežnosti.

»V tej seriji fotografij naju 
zanimajo družbene posledi-
ce podnebne krize in kolek-
tivni odziv, ki je tudi tema 
letošnjega festivala. Seveda 
ta odziv ni enoten, gre za 
različne odzive različnih 
skupin ljudi. Fenomeni, s 
katerimi se ukvarjava, so po-
sledice podnebne krize, kot 
so ekološka anksioznost, tu 

so teorije zarote in polariza-
cija med ljudmi, ki običajno 
prihaja v obdobjih po narav-
nih katastrofah,« sta poja-
snila nagrajena umetnika. 
»Nikoli na primer ne greva 
na mesto požara takrat, ko 
najbolj gori, ko bi lahko po-
snela najbolj dramatične fo-
tografije. Nasprotno, na pri-
zorišče katastrof, kot so 

poplave in požari, greva te-
den, dva za tem, ko se ljudje 
začnejo zavedati, kaj so zgu-
bili, ko se začnejo zavedati, 
da nimajo nobene vladne 
pomoči, da je verjetno še 
dolgo ne bodo imeli, in pot-
rebujejo krivca za to. V tem 
trenutku se, kot rečeno, po 
navadi začnejo širiti teorije 
zarot, strah pred migranti 
in podobno.« Na fotografi-
jah od blizu pokažeta na te-
žave, v katerih se znajdejo 
ljudje, zanima ju humani-
stična plat podnebnih spre-
memb. »Narava si bo seve-
da opomogla, naju pa tu 
zanimajo ljudje, ki so čez 
noč izgubili vse, kar so 
ustvarjali vse življenje,« je 
še dodala Ana Zibelnik.
V svojih fotografskih pro-
jektih vedno iščeta detajle, 
zato veliko fotografirata in-
terjerje, ki so simboli doma. 
Na eni prvih fotografij v 
vrsti, ki so na ogled v Stolpu 
Škrlovec, je v požgani sobi 
postelja in na njej zbrano 
različno posodje, ki je še os-
talo po požaru. V Italiji sta 
posnela več portretov ekolo-

ških aktivistov, a tudi zani-
kovalca podnebnih spre-
memb na drugi strani. 
»Najino zadnje poglavje so 
fotografije iz Almerie na 
jugu Španije, kjer je pridela-
na večina evropske zelenja-
ve. Zanimali so naju nedo-
kumentirani migranti, 
delavci, ki v precej nehuma-
nih razmerah živijo in pobi-
rajo to zelenjavo, kar je se-
k u n d a r n a  p o s l e d i c a 
podnebnih sprememb. Evro-
pejci ne zmorejo delati po 
deset ur na dan na visokih 
temperaturah za pet evrov 
na uro. Zato lastniki nasa-
dov najemajo ljudi iz Sene-
gala, Gane, Maroka ...« s se-
rijo slik sporočata umetnika.
Festival, ki združuje številne 
mednarodno priznane in do-
mače fotografe in obiskoval-
cem vedno znova ponudi bo-
gat program razstav, 
delavnic, predavanj in pogo-
vorov, bo z razstavami na 
različnih lokacijah tako v ga-
lerijskih prostorih kot na 
prostem v mestu trajal še 
mesec dni, do 28. septembra.Skupinska fotografija z ustvarjalci, sodelavci in nagrajenci festivala / Foto: Primož Pičulin

Fernanda Prado Verčič, ob njej pa duo Ana Zibelnik in 
Jakob Ganslmeier med predstavitvijo zmagovalnega 
projekta / Foto: Primož Pičulin

Igor Kavčič

Zadnji konec tedna je potekal zgoščeni del festivala Kranj Foto Fest 2024 z gosti iz sveta profesionalne 
fotografije. Fotografske razstave na različnih lokacijah po mestu bodo na ogled še ves mesec.

Festival fotografije

Blagajna
+386 (0)4 20 10 200

blagajna@pgk.si

Spletna prodaja
pgk.olaii.com

pgk.si
24 25

 Sezona  
drznih   

pogledov 
in odprtega 

duha 

od 2. do 14. septembra

VPIŠITE 
ABONMA!V rovih pod Kranjem je na ogled razstava Amina Yousefija. 

/ Foto: Primož Pičulin
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Sodil na šestih igrah
Olimpijske igre v Parizu so bile že šeste, na katerih je pravico na vaterpolskih tekmah delil 52-letni 
Kranjčan Boris Margeta, sicer predsednik slovenske in svetovne organizacije vaterpolskih sodnikov.

Kranj – Kranjčan Boris Mar-
geta velja za enega najbolj-
ših, če ne najboljšega vater-
polskega sodnika na svetu, 
zato ni nobeno preseneče-
nje, da je tudi rekorder po 
številu olimpijskih iger, na 
katerih je sodil.

V Parizu ste sodili že na svo-
jih šestih olimpijskih igrah. 
Kakor nam je znano, ste re-
korder med vaterpolskimi 
sodniki?
Do Pariza sva bila s hrva-
škim sodnikom Željkom 
Klaričem, enim mojih vzor-
nikov, izenačena pri petih 
olimpijskih igrah, tako da 
sem zdaj res edini, ki je so-
dil na šestih olimpijskih 
igrah. Zelo sem vesel, da 
sem toliko časa že prisoten v 
sodniškem vrhu, še posebej 
ker prihajam iz nevaterpol-
ske države. Je pa res, da 
ogromno svojega časa in tru-
da posvečam sojenju, sem 
predavatelj, dnevno se 
ukvarjam s pravili in vsem 
ostalim, kar sodi k sojenju.

Prvič ste sodili olimpijski fi-
nale, v katerem sta igrali Sr-
bija in Hrvaška.
Bilo je zelo čustveno. Soje-
nje na olimpijskem finalu 
sem namreč v preteklosti že 
nekajkrat pričakoval, a se 
nikdar ni izšlo. Vse do Pari-
za, tako da sem bil res izre-
dno vesel. Še posebej, pa 
sem bil vesel, ker se je final-
ni obračun končal v prijatelj-
skem duhu, hrvaški in srb-
ski vaterpolisti so se med 

seboj objeli, enako trenerji, 
in si čestitali. Bilo je poseb-
no doživetje, ki ga ne bom 
pozabil.

Zanimivo, da sta se obe re-
prezentanci pred olimpij-
skimi igrami pripravljali v 
Kranju, prav tako bronasta 
reprezentanca ZDA. Zakaj 
je po vašem mnenju Kranj 
tako zanimiv za te repre-
zentance?
Kranj je znan v vaterpolskih 
krogih kot športno mesto, 
ki je zelo primerno za pri-
prave. Letos sem še posebej 
vesel, da je na moje prigo-
varjanje v Kranj prišla tudi 
reprezentanca ZDA, kar za 
sabo potegne tudi to, da so 
nekateri že najavili, da se 
bodo jeseni vrnili v Sloveni-
jo. Tem reprezentancam je 

Kranj zelo všeč, kompleks 
Brdo je fenomenalen. Vsi 
jih pustijo na miru, tukaj 
niso zvezde, lahko se mirno 
sprehajajo po Kranju in se 
tudi sprostijo. Obenem 
imajo izredne pogoje za tre-
ning, kranjski bazen še ve-
dno velja za enega najbolj 
vzdrževanih in dobrih baze-
nov, tudi v Evropi.

Od leta 2016 ste predsednik 
svetovne organizacije vater-
polskih sodnikov. Mandat 
vam poteče prihodnje leto, 
boste znova kandidirali?
Nisem se še odločil. Moram 
priznati, da sem kar nekoli-
ko utrujen, ta funkcija zah-
teva kar veliko dela, veliko 
je izobraževanj, pokrivati je 
treba vse celine. V zadnjih 
letih je prišlo tudi do dra-

stične spremembe pravil, 
tudi v tej smeri so potekala 
intenzivna izobraževanja 
sodnikov. Morda je prišel 
čas za koga mlajšega, da 
prevzame krmilo sodniške 
organizacije.

Kako pa ocenjujete trenutno 
stanje v kranjskem in slo-
venskem vaterpolu?
Stanje se izboljšuje, tega 
sem zelo vesel. Po dolgih le-
tih smo se spet uvrstili na 
evropsko prvenstvo, v Kra-
nju smo 10 : 10 igrali z Ro-
munijo, ki je nastopila na 
olimpijskih igrah. V zadnjih 
dveh letih smo se tudi prvič 
uvrstili na svetovno mladin-
sko prvenstvo. Stvari se pre-
mikajo v pravo smer, bi si pa 
želel, da bi se po klubih še 
malo več delalo.

Simon Šubic
Kranj – Prvi konec tedna v 
avgustu so na olimpijskih 
igrah v Parizu potekali še za-
dnji plavalni boji za odličja, 
v kranjskem bazenu pa so se 
slovenski plavalci in plavalke 
merili na odprtem letnem 
združenem državnem pr-
venstvu za kategorije kade-
tov, mladincev, članov do 23 
in absolutno.

Prvenstvo je imelo tudi 
olimpijski pridih. Zadnji 
dan so si prisotni na veli-
kem ekranu ogledali finalni 
nastop Neže Klančar, v ka-
terem je osvojila šesto me-
sto, kar je izjemen rezultat. 
Plavalka Olimpije je bila 
ena redkih, ki so manjkali v 
Kranju. Olimpijski pridih 
so državnemu prvenstvu 
dali tudi člani plavalne od-
prave, ki so se že vrnili iz 
Pariza. V bazen je skočilo 
okrog 360 plavalcev in pla-
valk iz 27 klubov. Med nji-
mi je bilo tudi 19 domačih 
iz Plavalnega kluba Triglav 
Kranj. Izkazali so se tudi v 
absolutni konkurenci.

Med vsemi plavalci je največ 
točk dosegel prav triglavan 
Sašo Boškan. Za Kranjčana 
je bilo to prvo tekmovanje 
po prvencu na olimpijskih 
igrah. Tam je barve Sloveni-
je zastopal v disciplini 200 
m prosto, v kateri je prepri-
čljivo slavil tudi v domačem 
bazenu. Zlato medaljo je 
osvojil še na 50 m prosto in 
100 m hrbtno, na 50 m hrb-
tno je bil drugi. V zbirko Tri-

glavovih medalj v absolutni 
konkurenci je tako prispeval 
kar štiri, skupaj so jih osvoji-
li sedem. Tina Čelik, ki je v 
Združenih državah Amerike 
zaključila študij in se vrnila 
domov, je bila nepremaglji-
va na 50 in 100 m prsno, 
Ben Schwietert pa je bil dru-
gi na 100 m prosto.
Skupno je Plavalni klub Tri-
glav Kranj osvojil 23 odličij, 
poleg sedmih v absolutni 
konkurenci še dvanajst v 
mladinski in pet v kadetski. 
Kot poudarjajo, so uspehi re-
zultat prizadevanja in pridne-
ga dela plavalcev in plavalk 
ter njihovih trenerjev ob pod-
pori staršev in vodstva kluba.

Vaterpolski sodnik Boris Margeta (desno) je v Parizu odsodil že šesti olimpijski turnir, 
prvič pa tudi olimpijski finale. / Foto: arhiv WWR

Jesenice, Finžgarjeva 2, tel.: 04 58 33 330
Lesce, Hraška cesta 25, tel.: 04 53 53 450
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Plavalci so poletno sezono zaključili z državnim 
prvenstvom v Kranju.

Boškan trikrat zlat

Maja Bertoncelj

Na državnem prvenstvu v Kranju je nastopilo okrog 360 
plavalcev in plavalk iz 27 klubov. / Foto: Tina Dokl

Sašo Boškan je osvojil tri zlate in srebrno medaljo. Dosegel 
je tudi najboljši rezultat po točkah. / Foto: Tina Dokl

Luka Berdajs, trener klubske selekcije PK Triglav Kranj, je 
natančno spremljal nastope svojih varovancev. / Foto: Tina Dokl
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Kranj – Po državnih prven-
stvih, ki so potekali do pred 
dveh let, je letos turnir že 
drugo leto zapored štel za 
srednjeevropsko prvenstvo v 
odbojki na mivki.
Tokrat se je za naslov sre-
dnjeevropskih prvakov na 
turnirju Zavarovalnica Sava 
Championship 2024 pote-
govalo kar 61 ekip iz Slova-
ške, Češke, Madžarske, Av-
strije, Cipra, Izraela in 
Slovenije. Slovenijo je po 
številnih odpovedih zaradi 
bolezni in poškodb zastopa-
lo pet ekip. Pred četrtfina-
lom so izpadle štiri ekipe, 
Tajda Lovšin in Tjaša Kotnik 
pa sta na veliko veselje do-
mačih gledalcev upravičili 
status prvih nosilk in nasto-
pili v sobotnem velikem fi-
nalu. V njem sta se pomerili 
z branilko naslova Avstrijko 
Kathi Holzer, ki je tokrat 
igrala z novo partnerko, Ma-
gdaleno Rabitsch. V prvem 
nizu sta bili sicer boljši Av-
strijki, nato pa sta se najbolj-
ši Slovenki zbrali in prepri-
čljivo dobili naslednja dva 
niza z 21 : 12 in 15 : 5.
»Tekmovanje v Kranju mi je 
bilo vedno pri srcu in zelo 
sva veseli naslova srednje-
evropskih prvakinj,« je pove-
dala Tajda Lovšin.
Čehinja Magdalena Černá 
in Andrea Lorenzova sta si 
bronasto kolajno priborili v 
dvoboju proti Madžarkama, 
sestrama Vasvári.
V moški konkurenci so slo-
venske ekipe imele nekaj 
smole s poškodbami in bo-
leznimi, tako da so v mo-
škem delu turnirja prevlado-
vali Čehi, saj so osvojili vse 
tri medalje.
V sobotnem finalu sta Ma-
tyas Jezek in Adam Waber 
izgubila prvi niz proti roja-

koma Janu Mrkousu in 
Františku Piheri, nato pa 
se vrnila z odločno in atrak-
tivno igro in slavila z 2 : 1 v 
nizih.
V dvoboju za bronasto me-
daljo sta bila boljša Čeha To-
mas Semerad in Adam Sto-
cek in dopolnila češko slavje.

Zabava na mivki
Organizatorji turnirja so bili 
z obiskom in prikazano od-
bojko izjemno zadovoljni, 
piko na i pa sta postavila ani-
matorja David Primožič in 
Jure Sodja, ki sta skrbela, da 
je bilo zadosti zabave tudi ob 
odmorih in prekinitvah.
»Za čim boljšo organizacijo 
priprave na nov turnir zače-
njamo že teden dni po za-
ključenem turnirju, saj se 
dogovarjamo tako s Srednje-
evropsko odbojkarsko zvezo 
kot sponzorji in občino. 
Vrhunec priprav se nato zač-
ne dva meseca pred turnir-
jem, ko nas praktično ves 
čas gara okoli dvajset ljudi. 
Na turnirju nas nato sodelu-
je okoli štirideset, saj priva-
bimo še mlade, ki sodelujejo 
kot pobiralci žog ali kako 
drugače. Vse poteka prosto-
voljno, nihče ni plačan, vsi 

delamo zato, ker želimo 
spodbujati odbojko v Kra-
nju. Veseli smo, da je odziv 
obiskovalcev velik in da ceni-
jo tak nivo odbojke v Kranju. 
Našo uspešnost potrjuje tudi 
število prijavljenih ekip, ki je 
bilo letos rekordno. Vsi radi 
pridejo, hvalijo našo organi-
zacijo in vzdušje ob igrišču,« 
je v imenu organizatorjev iz 
Odbojkarskega kluba Triglav 
Kranj povedal Matevž Am-
brožič in dodal, da je zanje 
pomembno, da se vsi skupaj 
zabavajo in da odbojka po-
staja še bolj priljubljena.
»Navijanje, topotanje z no-
gami, vstajanje in mehiški 
valovi  ... človek skorajda ne 
bi vedel, da že od četrtfinala 
ni na igrišču domačih moš-
kih ekip. Ženski finale pa je 
bil seveda razred zase, saj 
sta Tjaša in Tajda pripravili 
pravo poslastico in zgodbo o 
preobratu. Odziv občinstva, 
ki je v štirih dneh štelo več 
kot šest tisoč obiskovalcev, 
pomeni, da je naše delo res 
vredno in še naprej se bomo 
trudili dvigovati nivo tradici-
onalnega poletnega odbojka-
rskega turnirja na mivki v 
Kranju,« je dodal direktor 
turnirja Sašo Rop.

Kranj je na vrhuncu poletja že drugič zapored gostil srednjeevropsko 
prvenstvo v odbojki na mivki.

Vilma Stanovnik

Kranj – Kranj ima res bogato 
športno tradicijo, pohvali se 
lahko s številnimi olimpijci 
in tudi dobitniki olimpijskih 
kolajn.
Na letošnjih olimpijskih 
igrah v Parizu sicer kranjske 
športnice in športniki niso 
posegli prav po vrhu, so pa 
Slovenijo zelo solidno zasto-
pali športna plezalka Mia 
Krampl, judoistka Anka Po-
gačnik, plavalec Sašo Bo-
škan ter kolesarji Urška Pin-
tar, Matej Mohorič in Luka 
Mezgec.
V treh olimpijskih kolajnah 
vaterpolistov pa je prav goto-
vo nekaj kranjskega leska, 
saj so odličja osvojile prav se 
tri reprezentance, ki so se za 
svoje nastope pripravljale v 
Kranju.

Zlato srbskih 
vaterpolistov
Aktualni svetovni prvaki Hr-
vati so v Kranju trenirali dva 
tedna, Srbi teden manj, re-
prezentanca ZDA pa je v 
Kranju opravila nekaj dni 
sklepnih priprav pred odho-
dom v Pariz.
Prav vse te tri reprezentance 
so nastopile tudi v polfinalu 
in nato v obračunih za olim-
pijska odličja, na koncu pa 
so olimpijski prvaki postali 
Srbi, ki so reprezentanco Hr-
vaške v velikem finalu pre-
magali z rezultatom 13 : 11.
Na tekmi za tretje mesto je 
reprezentanca ZDA z 11 : 8 
premagala Madžarsko in 
osvojila bronasto kolajno.
Na Zavodu za šport Kranj 
pravijo, da je športu in re-
kreaciji v Kranju skupaj na-
menjenih 167 športnih 
objektov, ki zavzemajo 
805.061 kvadratnih metrov 
površine. Osrednji kranjski 
športni zavod skrbi za 

upravljanje športnih objek-
tov, ki so sicer v lasti Mestne 
občine Kranj, pri čemer ne-
posredno ali posredno (v 
okviru športnih društev, klu-
bov, zvez in krajevnih skup-
nosti) upravlja 59 športnih 
objektov na 15 lokacijah.

Kakovosten trening
»V Kranj na kakovosten tre-
ning prihajajo tudi številni 
športniki iz tujine, največ 
povpraševanja pa je prav po 
pokritem olimpijskem baze-
nu,« pravi direktor Zavoda 
za šport Kranj Tadej Perano-
vič in pojasnjuje, da repre-
zentance, ki se pripravljajo v 
Kranju, vedno pohvalijo 
možnosti, ki jih imajo na vo-
ljo v gorenjski prestolnici.
»Zavod za šport Kranj se 
trudi, da najboljšim športni-
kom sveta ponudi odlične 
pogoje za trening in mir, ki 
ga potrebujejo. Pomembno 
pa je tudi dobro sodelovanje 
zavoda z Mestno občino 
Kranj in drugimi, ki skrbijo 

za to, da se gostje v Kranju 
počutijo odlično,« je tudi po-
vedal Peranovič ter pojasnil, 
da ob tem Elegans hotel 
Brdo poskrbi za odlično na-
stanitev, kakovosten počitek 
in prijetno bivanje med na-
pornimi treningi.
Prav tako se vedno izkaže 
tudi kulinarični mojster, 
nekdanji vaterpolist Matjaž 
Sedej, ki poskrbi, da tudi 
obisk v Domu na Joštu osta-
ne vsem v nepozabnem 
spominu.
Vaterpolski delavci iz AVK 
Triglav se trudijo, da 
gostom nudijo kakršno koli 
pomoč, če je to potrebno, 
mladi vaterpolski upi pa 
lahko v tem času spremljajo 
svoje vzornike.
»Od njih se marsikaj tudi 
naučijo in dobijo motivacijo 
za nadaljnje delo na trenin-
gih. Vse to v želji, da bi se 
nekoč približali mojstrom 
tega najstarejšega ekipnega 
olimpijskega športa,« je še 
dodal Tadej Peranovič.

Vilma Stanovnik

Mladi vaterpolisti so v Kranju na treningih občudovali 
izkušene goste. / Foto: arhiv Zavoda za šport Kranj

Aktualni svetovni prvaki in olimpijski podprvaki Hrvati na treningu v Kranju  
/ Foto: arhiv Zavoda za šport Kranj

Obračuni na mivki 
razgreli tudi gledalce

Tako olimpijski vaterpolski prvaki Srbi kot drugouvrščeni Hrvati in 
dobitniki bronastih odličij, reprezentanca ZDA, so junija in julija trenirali 
v olimpijskem bazenu v Kranju.

Po olimpijska 
odličja iz Kranja

Tajda Lovšin in Tjaša Kotnik sta razgreli grla navijačev v 
Kranju. / Foto: Gorazd Kavčič
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Kranj – Orjaško sekvojo oziro-
ma mamutovec ob Gi mnaziji 
Kranj so minulo soboto pose-
kali. V družbi Teden, inženi-
ring, trgovina in storitve, ki je 
lastnica bližnjega Hotela Cre-
ina in s tem tudi zemljišča, na 
katerem je stal mamutovec, 
so se za odstranitev odločili 
na podlagi strokovnega mne-
nja arborista, da drevo zaradi 
dotrajanosti in poškodova-
nosti koreninskega sistema 
ne more več samostojno stati, 
zato predstavlja nevarnost za 
premoženje in ljudi. Drevo so 
namreč pokonci držale zgolj 
jeklenice, s katerimi je zaradi 
nagnjenosti od leta 2001 pri-
trjeno na pročelje gimnazije. 
Za odstranitev drevesa, ki so 
ga že leta 1961 z občinskim 
odlokom zavarovali kot narav-
no znamenitost, so v podjetju 
Teden pridobili tudi soglasje 
ministrstva za kulturo in po-
zitivno mnenje Zavoda RS za 
varstvo narave.

Kot so sporočili z Mestne 
občine Kranj, se je drevo – 
tedaj visoko 27 metrov – leta 
1999 začelo nagibati stran 
od gimnazije proti parkiri-
šču pred Hotelom Creina, 
zato so ga dve leti kasneje z 
jeklenicami privezali na 
stavbo gimnazije. Leta 2011 
so zamenjali jeklenice in na 
deblo drevesa namesto ko-
vinskega obroča namestili 
najlonske trakove z nosil-
nostjo štirih ton. Julija lani, 
ko je v Kranju divjal or-
kanski veter, je podjetje Flo-
ra Sport zamenjalo potrgane 
jeklenice, saj se je drevo na-
gnilo še za približno meter, 
na ometu fasade gimnazije 
pa so se pojavile razpoke.
Zahteven posek 33 metrov 
visokega drevesa z obsegom 
debla 6,20 metra je izvedlo 
specializirano kranjsko 
podjetje Gozdar Kne, goz-
darske storitve, ki se z zah-
tevnimi poseki ukvarja že 
več kot tri desetletja. Njegov 
lastnik Andrej Kne je pove-

dal, da so les posekanega 
mamutovca tudi odkupili 
oziroma so za njegovo vred-
nost delno kompenzirali 
svojo storitev.

»Les bomo prodali. Sam me-
nim, da je bolj pomembna 
spominska vrednost lesa kot 
pa njegova kakovost. Za iz-
delavo pohištva ga bo težko 

uporabiti, saj ga bo težko 
predelati oziroma najti žago, 
ki bi ga lahko razžagala. 
Morda bi ga še najbolje lah-
ko uporabil kak rezbar ali 

kaj podobnega. Upam, da bo 
iz tega lesa nastalo nekaj ko-
ristnega in lepega, za sekan-
ce pa zagotovo ne bo šel,« je 
povedal Kne.
Kranjska enota Zavoda RS 
za varstvo narave je sicer v 
strokovnem mnenju predla-
gala, da debla in lesa mamu-
tovca ne zavržejo, ampak ga 
naj namenijo za umetniške, 
mizarske ali kakšne druge 
izdelke, kolut debla pa naj se 
restavrira in ustrezno razsta-
vi na primerni lokaciji.
Peter Ribič, priznani stro-
kovnjak in predavatelj na 
Višji strokovni šoli Bioteh-
ničnega centra Naklo, je si-
cer zbral nekaj semen ma-
mutovca z željo, da bi 
vzgojili nove sadike in tako 
poskrbeli, da bi drevo lahko 
živelo še naprej. »Lastnika 
drevesa bomo zaprosili tudi 
za kolut debla, ki ga bomo 
pri nas strokovno obdelali in 
konzervirali ter tako ohranili 
kot spomin za prihodnje ro-
dove,« je napovedal.

Približno sto deset let staro orjaško sekvojo oziroma mamutovec pri Gimnaziji Kranj so odstranili, saj je drevo predstavljalo nevarnost za ljudi 
in premoženje.

Nevarno sekvojo so odstranili

Simon Šubic

Zahteven posek mamutovca ob kranjski gimnaziji je opravilo kranjsko podjetje Gozdar 
Kne, gozdarske storitve. / Foto: Tina Dokl
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SESTAVIL:
KALAN

MIŠLJENJE
(ZASTAR.) UNIKAT ŽIVALSKI

IZRASTEK
MATERIJA

DRŽAVA V
SEVERNI
AMERIKI

ALENKA
PINTERIČ

MUSLI-
MANSKA
SVETA
KNJIGA

ULANCI MAŠČENJE STAR
SLOVAN

GLASBENI
STIL, RAVE

ZNAMKA
RAČUNAL-

NIKOV

NA MOR-
SKEM DNU

ŽIVEČA
ŽIVAL

NAŠA
SLIKARKA

(I. P.)

BELO
SORTNO

VINO

LUKA
GARZA

IGRALEC
CARREY

VETRNI
JOPIČ

SANITETNI
MATERIAL

IGRALEC
RICKMAN
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GRŠKI
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NASELJE
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NAVIJANJE

VILI
RESNIK

PESNICA
NOVY

IGRALEC
CRAIG

RANOCEL-
NIK

KANGLA
REKA V
TURČIJI,

ARAS

ČEBELJI
PRODUKT

MODEL VO-
ZILA LADA

ENA OD
ELEKTROD

EMAJLIREC

JUDOISTKA
SRAKA

PESNITEV
O ENEJU

GR. MUZA
POEZIJE

HUNI,
MADŽARI

MESTO V
TEKSASU

HRAM,
SVETIŠČE

PLAČILO
ZA AVTOR-
SKO DELO

IGRALEC
MULEJ

BRITANSKI
GLASBENIK

(BRIAN)
TITANSULTANOV

RAZGLAS

DEJANJE
PRED
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TENIŠKA
IGRALKA
SWIATEK

ZELENICA
OB HIŠI

PREDEL
NA REKI S

STADIONOM
LONČNA

CVETLICA

HOPLIT
KANTRIDA
LAREDO
VARANT

VARI

POTUJOČI
INKASANT,

KI TRŽI
NAROČNINE

MASLU
PODOBEN

NAMAZ

MODEL
VOZILA
OPEL

KONEC
POLOTOKA

RIMSKA
BOGINJA

JEZE

TEHTNICA
(LAT.)

STAREJŠI
MODEL
VOZILA

FIAT

KRAJ NA
DUGEM
OTOKU

TELO-
VADKA
ŠAJN

ROK
KOSMAČ

KRAJ V
ŠVICI

AMERIŠKI
SESALEC

JAPONSKO
MESTO

ANGLEŠKI
TRG

VRSTA
UGANKE

POČELO
TAOIZMA

ZANIMANJE BRZINA,
HITRICA

MOŠKA
ŽLEZA

TROPSKO
SADJE

IRSKA
(PESNIŠKO)

AM.IGRALEC
(RYAN)
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V HAREMU
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BITJE

OKOLICA
(ZASTAR.)

MAZILO,
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BRAT

MI,
VI,
?
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SKA MERA

KITAJSKA
PONEV

STARA
KRAMA

REKA
V BOSNI

POPOLNOMA
SLIČEN

TIM
GAJSER

DRŽAVA V
AFRIKI

MONGOLSKI
VLADAR

KRATICA
ITAL. RTV

AMERIŠKI
PISATELJ
(GEORGE)

ČLAN
AMBASADE

BIKOV
GLAS

SLIKARKA
RUSJAN

IGRALEC
GIBSON

UTRJEVALO
ZA LASE

KRAJ PRI
DOMŽALAH

KVAČKA-
NEC

PETER
FINK

PEVKA
STAVEC

TINE
URNAUT

OBRI

KATARINA
SREBOTNIK

SPECIALIST
ZA OTROŠKE

BOLEZNI

NAŠA
SMUČARSKA
AKAKALKA

(E. K.)

KOLENČA-
STA GUBA

NA POVRŠINI
ZEMLJE

RIBIŠKA
VRVICA

LJUDJE
ISTE BARVE

KOŽE

HVALNICA

POLOPICA
Z MADAGAS-

KARJA

Rešitev križanke – geslo na kuponu – lahko pošljete po pošti 
na naslov Gorenjski glas, Nazorjeva ulica 1, 4000 Kranj, ali jo 
oddate v nabiralnik na tem naslovu. Lahko pa rešitev poš-
ljete tudi po elektronski pošti. To storite tako, da z mobilnim  
telefonom fotografirate kupon z geslom in ga pošljete na na-
slov krizanke@g-glas.si. V elektronsko sporočilo ne pozabi-
te napisati svojih osebnih podatkov. Rok za oddajo je petek,  
13. septembra 2024.

Nagrade: 3 kompleti z bralno lučko in zvezkom

GLASBENA ŠOLA KRANJ, POŠTNA ULICA 3, KRANJ
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Dijaki v La Ciotatu
Pobrateni mesti Kranj in La Ciotat sta na začetku poletja po dolgih letih spet izvedli izmenjavo 
mladih, dvanajst kranjskih dijakinj in dijakov je sodelovalo na olimpijskem festivalu.

La Ciotat – Kranj se je z La 
Ciotatom, v katerem živi 
okoli 40 tisoč prebivalcev, 
pobratil že leta 1958. Mesto 
na Azurni obali je znano po 
najstarejšem kinematografu 
na svetu, od tam pa izvira 
tudi petanka, balinanju po-
dobna športna igra. Kranj je 
s pobratenim francoskim 
mestom v preteklosti redno 
izvajal izmenjave mladih, 
kar pa je pred leti zamrlo. 
Letos sta mesti to tradicijo 
znova obudili s programom, 
ki je temeljil na olimpijskem 
duhu, povezovanju in spo-
znavanju različnih kultur. 
Izmenjavo sta financirali 
Mestna občina Kranj in Ob-
čina La Ciotat.
Po šest dijakov in dijakinj 
Gimnazije Kranj in Gimna-
zije Franceta Prešerna 
Kranj s profesorjema je 
tako konec junija gostovalo 
v francoskem mestu na 
Azurni obali in sodelovalo 
na t. i. olimpijskem festiva-
lu, na katerem so se s fran-
coskimi vrstniki pomerili v 
košarki, odbojki na mivki, 
kajakaštvu in petanki.
»Rezultat ni pomenil veliko, 
saj so se merile mešane eki-

pe vseh starosti in se pri tem 
tudi zabavale. Psihično in fi-
zično pripravljeni smo bili 
najbolje Slovenci. Zmagali 
smo v štafeti, vožnji s kajaki 
in petanki. Odhod v La Cio-
tat je nedvomno nepozabna 
izkušnja, ki bi jo vsi spet po-
novili. Zelo smo bili zado-
voljni s celotnim progra-
m o m ,  a k t i v n o s t m i , 
nastanitvijo ter z dogodki, ki 
smo se jih udeležili. Navdu-

šeni smo bili tudi nad sa-
mim mestom La Ciotat. 
Imeli smo priložnost spo-
znavati ljudi iz ostalih držav 
in sklepati nova prijateljstva. 
Čeprav so trije dnevi minili 
zelo hitro, smo hvaležni, da 
smo lahko bili del tega,« so 
dijaki po vrnitvi v domovino 
strnili svoje vtise.
Župan Matjaž Rakovec je ob 
tej priložnosti poudaril, da je 
za mlade pomembno, da 

pridobijo mednarodne izku-
šnje, spoznavajo nove kultu-
re in si tako širijo obzorja. 
»Mednarodni stiki so zelo 
dragoceni in navdušen sem, 
ker smo s prvim pobratenim 
mestom Kranja po dolgih le-
tih zatišja mladim vendarle 
spet omogočili to edinstveno 
priložnost. V bližnji priho-
dnosti si želimo izmenjavo 
organizirati tudi v Kranju,« 
je povedal.

Simon Šubic

Kranjski dijaki so se s francoskimi vrstniki pomerili v košarki, odbojki na mivki, petanki in 
kajakaštvu. / Foto: MOK

kranjske novice
Pismo o nameri  
z mestom Fukui
Podpisali pismo o nameri o pobratenju med 
Kranjem in japonskim mestom Fukui.

Kranj – Več kot dvajsetim 
prijateljskim in pobratenim 
mestom s Kranjem se bo 
pridružilo mesto Fukui. 
Kranjski župan Matjaž Ra-
kovec in župan japonskega 
mesta Shigeru Saigyo sta na-

mreč v začetku julija podpi-
sala pismo o nameri o po-
bratenju. Ob tej priložnosti 
so japonski gostje Mestni 
občini Kranj podarili nati-
snjeno veduto Kranja na te-
kstilu in ogromno kaligrafijo 
s sporočilom, naj te spre-
mlja sreča.

Kranj se je začel s Fukuijem, 
ki leži na otoku Honšu in 
ima 260.000 prebivalcev, 
povezovati leta 2022, potem 
ko je bila v tem japonskem 
mestu na pripravah za pole-
tne olimpijske igre v Tokiu 
slovenska košarkarska repre-
zentanca. Pobudnica pove-
zovanja je bila nekdanja slo-
venska veleposlanica v Tokiu 
dr. Ana Polak Petrič. Šest 
kranjskih osnovnih šol – le-
tos se jim je pridružila tudi 
Gimnazija Franceta Prešer-
na – si od tedaj dopisuje z 
vrstniki iz mesta Fukui. 
Učenci teh šol so ob tokratni 
priložnosti v galeriji Mestne 
občine Kranj pripravili raz-
stavo slovensko-japonskih 
motivov skozi njihove oči, v 
Mestni knjižnici Kranj pa 
vse do septembra poteka fo-

tografska razstava, na kateri 
se lahko občani spoznajo z 
japonsko kulturo in mestom 
Fukui tudi skozi kaligrafska 
dela. Ob tem razstava Foto-
grafskega društva Janez Pu-
har Kranj o mestu Kranj po-
tuje po različnih lokacijah v 
mestu Fukui.

»Japonska kultura poudarja 
vrednote, kot so spoštovanje, 
disciplina, delovna etika, 
harmonija z naravo, potrpe-
žljivost. Slovenci smo znani 
kot deloven, marljiv narod, 
obdan s prekrasno naravo, 
narod, ki poudarja pomen 
kulture in gibanja. Imamo 

nekaj stičnih točk, še veliko 
tega pa se lahko naučimo 
eni od drugih. In ta neposre-
dni stik, ki ga imamo, prina-
ša obema mestoma dodano 
vrednost,« je ob podpisu pi-
sma o nameri dejal Rakovec.
»Verjamem, da lahko zgradi-
mo močno in dolgotrajno 
prijateljstvo, zato stopajmo 
naprej skupaj, proti svetli pri-
hodnosti,« pa je povedal žu-
pan Fukuija. Japonska dele-
gacija se je sicer na 
tridnevnem obisku pobliže 
seznanila z delovanjem 
kranjskih šol in kulturnih 
društev, obiskala je javne za-
vode, podjetniški inkubator, 
svoje ideje so ji predstavili 
mladi kranjski podjetniki, 
spoznala je turistično ponud-
bo v občini in se poučila o 
kranjski kulturni dediščini.

Simon Šubic

Kranj se je začel s Fukuijem povezovati leta 2022, julija 
letos so podpisali pismo o nameri o pobratenju. / Foto: Tina Dokl

Kranj – To poletje sta bila v Kranju na mentorskem obisku 
predstavnika občine Novovolinsk iz Ukrajine v sklopu projek-
ta slovenske razvojne pomoči Pomoč pri obnovi Ukrajine. 
Mestna občina Kranj je ena od sedmih slovenskih občin, ki jih 
je Center za evropsko prihodnost izbral za izvedbo mentor-
skega programa v okviru tega mednarodnega projekta. Med 
tritedenskim mentorskim obiskom je pri aktivnosti vsebinsko 
sodelovalo več kranjskih javnih zavodov in podjetij, to so Ko-
vačnica – podjetniški inkubator Kranj, BSC Kranj, Šolski cen-
ter Kranj, Fundacija Vincenca Drakslerja, Center trajnostne 
mobilnosti, Iskraemeco, kot tudi Biotehniški center Naklo. 
Ukrajinska predstavnika sta spoznala tudi projekte Mestne 
občine Kranj, ki so jima jih predstavili zaposleni na občini.

Ukrajinca na mentorskem obisku v Kranju

Kranj – Tabor je potekal od 
1. do 8. avgusta in je rezultat 
sodelovanja med Polono Ko-
govšek Karmous, koordina-
torico in organizatorko pro-
jekta, in dr. Bogdanom To-
mićem, direktorjem kluba 
Champ 07. Skupaj sta zdru-
žila moči, da bi ustvarila ne-
pozabno izkušnjo za mlade 
športnice ter hkrati okrepila 
vezi med Kranjem in Novim 
Sadom. Dekleta so bivala v 
Dijaškem domu Kranj, tre-
ningi pa so potekali v telova-
dnici Gimnazije Franceta 
Prešerna.
Polona Kogovšek Karmous 
je izrazila zadovoljstvo, da 
so zamisel odbojkarskega 
tabora uresničili v Kranju. 
Poudarila je, da je mesto z 
odlično športno infrastruk-
turo popoln kraj za izvedbo 
takšnih aktivnosti. Pro-
gram je bil prilagojen raz-
ličnim starostnim skupi-
nam, poleg treningov pa so 
si ogledali tudi številne slo-
venske znamenitosti. Poleg 
Kranja so jih navdušili tudi 

Bled, Bohinj, Ljubljana, 
obiskali so Trst in Celovec 
ter se podali do slovenske 
obale. Med bivanjem jih je 
obiskal tudi župan Matjaž 
Rakovec, ki je mladim za-
želel toplo dobrodošlico in 
naj se še vrnejo.
Tudi dr. Bogdan Tomić je bil 
navdušen nad Slovenijo in 

prijaznostjo njenih ljudi. Po-
hvalil je organizacijo in izra-
zil upanje, da bo to začetek 
dolgotrajnega sodelovanja. 
»Vse je na zelo visokem ni-
voju, Polona nam je izjemno 
pomagala pri organizaciji in 
res moram reči, da smo ve-
seli, da smo lahko v okolju, 
kjer smo nekako izolirani od 

širšega dogajanja in se lahko 
popolnoma osredotočimo na 
fizični, mentalni in intelek-
tualni razvoj,« je strnil. Nav-
dušenje nad izvedbo so izra-
zile tudi udeleženke, ki so 
pohvalile naravne lepote Slo-
venije ter prijaznost gostite-
ljev in se že veselijo ponov-
nega obiska.

Nika Toporiš

Odbojkarice so bivale v kranjskem dijaškem domu, trenirale pa v Gimnaziji Franceta 
Prešerna. / Foto: Tina Dokl

V začetku meseca so v okviru poletnega odbojkarskega tabora Kranj obiskale srbske odbojkarice iz 
športnega kluba Champ 07 iz Novega Sada. Prvi obisk Slovenije jih je enostavno navdušil.

V Kranju gostili tabor 
srbskih odbojkaric

»Japonska kultura poudarja vrednote, kot so 
spoštovanje, disciplina, delovna etika, harmonija 
z naravo, potrpežljivost.«


